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ZAPISNIK 

 
sa 31. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 13.06.2016. godine (ponedjeljak), 
u dvorani  ISTRA Spomen doma u  Pazinu . 
 Sjednicu je u 10,06 sati  otvorio  VALTER DRANDIĆ, predsjednik Skupštine 
Istarske županije (IDS-HNS-ZELENA STRANKA), koji je sjednici i  predsjedavao. 
 Pozdravlja sve prisutne vijećnice i vijećnike Skupštine Istarske županije, 
Istarskog  župana dr. sc. Valtera Flega, zamjenicu  Župana, pročelnike i  sve druge  
suradnike i djelatnike  Istarske  županije, koji su prisutni  sjednici, pozdravlja i  sve 
druge prisutne koji  sudjeluju u  radu ove  sjednice i  goste,  predstavnike  javnog 
informiranja 
 
PRISUTNI – ODSUTNI                                            

R.
br 

VIJEĆNIK 
LISTA PRIMJEDBE 

1. Davor  Komar 
IDS-HNS-Zeleni  

2. Furio Radin 
IDS-HNS-Zeleni  

3. Elvira-Krizmanić Marjanović 
IDS-HNS-Zeleni  

4. Valter Drandić 
IDS-HNS-Zeleni  

5. Petra Stojaković 
IDS-HNS-Zeleni  

6. Sandra Ćakić Kuhar 
IDS-HNS-Zeleni  

7. Tedi Chiavalon 
IDS-HNS-Zeleni  

8.  Vili Rosanda 
IDS-HNS-Zeleni  

9. Nevija Poropat 
IDS-HNS-Zeleni  

10. Dragan Filipović 
IDS-HNS-Zeleni  

11. Josip Anton Rupnik 
IDS-HNS-Zeleni  

12. Osman Dželil 
IDS-HNS-Zeleni  

13. Vesna Šćira Knapić 
IDS-HNS-Zeleni  

14.  Vladimir Buršić 
IDS-HNS-Zeleni  

15. Zdenko Pliško 
IDS-HNS-Zeleni Opravdano 

16. Slavica Popadić 
IDS-HNS-Zeleni  

17. Boris Rogić 
IDS-HNS-Zeleni  
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18. Tamara Brussich 
IDS-HNS-Zeleni Opravdano 

19. Lirim Ramadani 
IDS-HNS-Zeleni  

20.  Eleonora Kotiga Vaš 
IDS-HNS-Zeleni  

21. Petra Kancijanić 
IDS-HNS-Zeleni  

22. Danica Miletić 
IDS-HNS-Zeleni  

23. Lino Kuharić 
IDS-HNS-Zeleni  

24. Stjepan Mraković 
IDS-HNS-Zeleni  

25. Damir Kajin 
ID 

 

26. Daniel Mohorović 
SDP -SDSS- SDA Hr  

27. Tanja Vrbat 
SDP -SDSS- SDA Hr  

28. Silvano Hrelja 
HSU-HSLS Odsutan 

29. Branko Ružić 
ID Opravdano 

odsutan 

30. Mladen Premuš 
HSU-HSLS  

31. Mirjana Galo 
SDP -SDSS- SDA Hr  

32. Evelina Biasiol Brkljačić 
HSU-HSLS  

33. Maja Šarić 
SDP -SDSS- SDA Hr  

34. Kemal Velagić 
SDP -SDSS- SDA Hr  

35. Bojan Skočilić 
SDP -SDSS- SDA Hr  

36. Nikola Dobrila 
ID  

37. Miljenko Koroman 
SDP -SDSS- SDA Hr  

38. Milka Kević 
HSU-HSLS  

39. Marino Roce 
HDZ   

40. Ivica Butorac 
HDZ   

41. Željka Hrlić 
HDZ    
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OSTALI PRISUTNI : 
Mr. sc VALTER FLEGO, župan Istarske  županije 
VALERIO DRANDIĆ,  načelnik  Županijske uprave Istarske županije 
VESNA IVANČIĆ, tajnica  Skupštine  Istarske  županije 
MELITA FERENČIĆ,  pomoćnica  tajnice  Skupštine Istarske  županije 
IVAN KLARIĆ, voditelj zapisnika, 
SLAVICA BENČIĆ,  pročelnica Upravnog odjela za financije i proračun IŽ, 
JOSIP ZIDARIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za održivi  razvoj IŽ, 
LORENA BRGIĆ, mr. sc., v.d. pročelnice za  gospodarstvo IŽ, 
MILAN ANTOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu , šumarstvo, lovstvo, 
ribarstvo i vodoprivredu IŽ , 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb 
IŽ, 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik  Upravnog odjela za kulturu  IŽ 
NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica  Upravnog odjela za turizam IŽ, 
PATRICIA SMOLJAN, pročelnica Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku 
kulturu  Istarske  županije,  
PATRIZIA BOSICH, pročelnica  Upravnog odjela za međunarodnu suradnju i  europske 
integracije IŽ, 
DUŠKO KIŠBERI, šef Kabineta Župana  Istarske  županije, 
HELGA GLAVAN – MOŽE,, ravnateljica  zaklade za  poticanje partnerstva i  razvoj  
civilnog  društva IŽ,  
DAVOR DEBELJUH, mr.sc., interni  revizor IŽ, 
Dr. IRENA HRSTIĆ, ravnateljica  Opće bolnice  Pula.  
 Prema prikupljenim evidencijskim listićima sjednici prisustvuje 35, a nakon 
dolaska još 3 vijećnika, 38 vijećnika, pa Skupština ima potreban kvorum za  održavanje  
sjednice i donošenje pravovaljanih  akata. 
 Za sjednicu predlaže, što je i  najavio, dopunu sa 8. točkom dnevnog  reda – 
Prijedlog Odluke o dopuni Odluke o osnivanju  Lučke uprave Pula. 
  Drugih  prijedloga i  dopuna nije dobio, pa  daje dopunjen dnevni  red na 
glasanje, te nakon  glasanja  utvrđuje  da je  Skupština   jednoglasno za 31. sjednicu 
utvrdila  slijedeći:  

 
DNEVNI RED 

 
1. Verifikacija zapisnika sa 30. sjednice Skupštine Istarske županije 

2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
3.  

a. Prijedlog Odluke o stavljanju mandata u mirovanje iz osobnih razloga 
b. Rješenje o verifikaciji mandata člana Skupštine Istarske županije 
c. Svečana prisega vijećnika Skupštine Istarske županije 

4. Prijedlog Odluke o donošenju Izmjena i dopuna Prostornog plana Istarske 
županije 

5. Informacija o učinku sanacijskog postupka na Opću bolnicu Pula 

42. Tatjana Mrkonjić 
HDZ   

43. Nansi Tireli 
Hrvatski laburisti – Stranka rada Odsutna 

 

44. Mario Radešić 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  

45. Ticijan Peruško 
Naprijed Hrvatska – Progresivni 
savez 
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6. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o 
izmjenama i dopunama Statuta Tehničke škole Pula 

7. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog za imenovanje ravnateljice 
Zaštitne radionice Tekop Nova Pula 

8. Prijedlog Odluke o dopuni Odluke o osnivanju  Lučke uprave Pula. 

ORDINE DEL GIORNO 
1. Verifica del verbale della 30a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 

2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 
3.  

a. Proposta di Delibera sulla sospensione del mandato per motivi personali 
b. Provvedimento di verifica del mandato del consigliere dell'Assemblea 

della Regione Istriana 
c. Giuramento solenne del consigliere dell'Assemblea della Regione 

Istriana 
4. Proposta di Delibera sull'emanazione delle Modifiche e integrazioni del Piano 

d'assetto territoriale della Regione Istriana 
5. Informazione sugli effetti della procedura di risanamento sull'Ospedale generale 

di Pola 
6. Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle 

modifiche e integrazioni dello Statuto della Scuola tecnica di Pola 
7. Proposta di Delibera sul consenso alla proposta di nomina della direttrice del 

Laboratorio Tekop Nova Pola 
8. Prijedlog Odluke o dopuni Odluke o osnivanju  Lučke uprave Pula. 

 AD – 1 Verifikacija zapisnika sa 30. sjednice Skupštine Istarske   
    županije 

 Skupština je  bez  primjedbi jednoglasno  verificirala 
 

ZAPISNIK 
 

sa 30. sjednice Skupštine  Istarske županije 
 
 AD – 2 Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 

 Sa prethodne sjednice ostao je za postaviti pitanje vijećnik Damir Kajin, a za  
31. sjednicu prijavili su se još: Boris Rogić, Danijel Mohorović, Nevija Poropat, 
Evelina Biasiol Brkljačić, Vladimir  Buršić, Marino Roce, Josip Anton Rupnik. 

 PREDSJEDNIK VALTER DRANDIĆ, naglašava da će prijave za  postavljanja  
vijećničkih pitanja ići putem Klubova vijećnika, pa je ovo zadnji put da prihvaća 
ovakav načni prijavljivanja na sjednici za postavljanje vijećničkih pitanja.   

 Pitanja su se  počela postavljati u  10,07  sati.  

 DAMIR KAJIN, ID, naglašava da je Istarska županija najrastrošnija županija, u 
nekim slučajevima čak i županija paradoks. U Istarskom Vodozaštitnom sustavu u 
Buzetu 11 je zaposlenika i 11 članova Nadzornog odbora. Naknada je 50% 
prosjeka Županije za člana, a 70% za predsjednika Nadzornog odbora. Prosječna 
plaća u Republici Hrvatskoj u trećem mjesecu je bila 5.722,00 kune, u Istri  nešto  
veća, čak su postavili direktora koji nije  Buzećan, što vrijeđa, ali dobro. 
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 Međutim, nije to najveći apsurd. Tvrtka Butoniga u Buzetu nema niti jednog 
zaposlenog, a trenutno ima 10 aktivnih članova Nadzornih odbora na prosječnoj 
apanaži od 2600,00 do 4000,00 kuna mjesečno. I čovjek si stvarno postavlja 
pitanje dokle na taj  način isisavati novac građanima  Istarske županije. 

 Drugo pitanje tiče se «Cimosa». Situacija je ozbiljna. Ne želim ovom prilikom  
dramatizirati. Bojim se da nakon ljeta može ići doma  200, a možda i  više radnika. 
Ne znam što će biti sa «preuzimanjem» «Cimosa». Mislim da su manje više gotovo  
svi u  ovom  trenutku otpali i čeka se, normalno, odgovore Slovenskih  banaka. 

 Mr.sc. VALTER FLEGO, župan Istarske županije, u odgovoru vijećniku  Damiru 
Kajinu, kaže: kada govorimo o ovim tvrtkama koje se bave i jesu javni isporučitelji 
vodne usluge, činjenica je da krajem prošle godine smo uspjeli  realizirati jednu 
inicijativu koju smo iznjedrili zajedno sa gradonačelnicima – smanjenje naknade 
Nadzornih odbora, odnosno članova Nadzornih odbora i direktora. Dogovoren je i 
korak dalje - ujednačavanje naknada članova  Nadzornog odbora u svim  tvrtkama 
koji  su  javni isporučitelji vodne  usluge. 

 Članovi Nadzornog odbora imaju odgovornost zajedno sa Upravom tvrtke o  
funkcioniranju tvrtke. Možda je manje važno da li IVS ima 10, 11 ili 12 članova,  
puno je  važnije koji je  smjer te tvrtke, koliko ima sredstava na žiro računu, koji su  
planovi izgradnje, održavanja. Po novom Zakonu o trgovačkim društvima, 
predsjednik i članovi Nadzornog odbora imaju prava, ali i odgovornosti i ovlasti. To  
treba ujednačiti. Prihvaćam inicijativu koja, kao što sam rekao, je već u  jednoj  
velikoj  fazi operacionalizacije i  realizacije. 

 O «Cimosu»  kaže da bi puno toga mogao reći. Prošli je tjedan govorio s 
ministrom Paninićem o «Cimosu», koji ima velikih problema, prvenstveno 
operativnih, funkcionalnih preko banaka i da je u procesu prodaje. Ali, ne bi se 
složio da je to sve skupa propalo. Jedan je potencijalni investitor jako zainteresiran 
da preuzme «Cimos». Važno je da kupci ne počnu gubiti strpljenje i ne dizati  
paniku oko «Cimosa», već s obzirom na pouzdane vijesti koje znam u prošlih dva 
mjeseca o pet, šest vrlo uspješnih audita, da ova procedura čim prije završi i da 
onda «Cimos», vjerujem, itekako stabilno  funkcionira. 

 Razgovarao sam sa predsjednikom Uprave «Cimosa» i postavio mu jedno vrlo 
jednostavno pitanje, koje sada postavljam ovdje iz govornice svima koji  su  na  bilo 
koji način uključeni u funkcioniranje «Cimosa»: kako mi, kako ja, mogu  «Cimosu»  
pomoći. Očekujem vrlo konkretne prijedloge, nevažno, da li od strane Uprave 
«Cimosa», Hrvatskog ili Slovenskog dijela i ono što je važno Hrvatska vlada je i 
preko mene osobno itekako upoznata i spremna djelovati nakon što se dobiju 
prijedlozi  nekakvih konkretnih  akcija od same Uprave «Cimosa». Mislim da ne bi  
dobro bilo da mimo «Cimosa» išta radimo ili poduzimamo. Sa ove pozicije  pozivam 
svih da, ukoliko imaju nekakvih konstruktivnih  prijedloga, da ih iznesu kako  bismo  
mogli vidjeti u kom smjeru možemo pomoći «Cimosu».  

 DAMIR KAJIN, ID, dopunsko pitanje, kaže da ne znam da li smo se dobro  
razumjeli, ali misli da nema smisla da u firmi koja nema niti jednoga zaposlenika 
ima 11 članova Nadzornog odbora na apanaži od 2600,00 do 4000,00 kuna 
mjesečno. To je 50.000,00 kuna mjesečno ili negdje oko 600.000,00 kuna godišnje, 
puta 4 godine pa računajte. Nitko ne bi smio imati u niti  jednom nadzornom odboru 
u Istri veću naknadu od vijećnika Skupštine Istarske županije. Ta naknada iznosi  
300,00 kuna i ona je  sasvim dovoljna. 
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 Što se tiče «Cimoas»  nisam  rekao da je sve propalo. Itekako sve pratim iz  
unutra same tvrtke, a i preko Slovenskih  banaka, tvrdeći da problem «Cimosa 
može biti hrvatski problem, ali da se problem rješava u Sloveniji. «Cimos» je za  
ljude u Buzetu otac i mati našega grada. «Cimos» za Buzet sa 6000 stanovnika,  
900 Buzećana «ki u njemu  delaju», ima veći značaj nego što je  «Uljanik» za Pulu, 
Plava laguna ili Riviera zajedno za Poreč. Situacija je ozbiljna i time se moramo  
baviti, a o naknadama članovima nadzornih odbora molim da se vodi  računa.  

 BORIS ROGIĆ, IDS, ima jedno pitanje i jednu inicijativu. Iz medija znam da 
postoji inicijativa pod nazivom «Zaštitimo slap  Šopot». Ne bih išao u dubinu o 
čemu se radi, jer imate to u pismenom obliku. Pitanje Županu: što ste vi ili vaše 
Službe poduzeli da se udovolji većini  građana  sa prostora Općine Gračišće i 
Općine Pićan da se zaustavi mogućnost izrade velike  brane na Sopotu.  

 I drugo pitanje, više kao inicijativa. Svjedoci smo očigledne fašizacije  
Republike Hrvatske, Vlade RH, a poglavito ministra kulture. Svjedoci smo da sav 
demokratski svijet oštro osuđuje ovu pojavu, počevši od SAD-ea, Europskih 
zemalja, najdemokratskijih zemalja, Njemačke, Francuske, Velike Britanije, 
europskih intelektualaca itd. Temeljem toga  dajem prijedlog da Skupština Istarske 
županije zajedno sa izvršnom vlasti pokrene inicijativu, odnosno zauzme jasan i 
konkretan stav u ime građana, - mislim da građani to očekuju od naše Županije, -  
prema toj pojavi. Moje je osobno mišljenje da treba biti i oštar ako treba, jer ako  
tako nastavimo postat ćemo kao što je bilo 1941. godine. Znam da  je mnogi od  
njih koji to provode to žao što nije  svaki dan  10. travnja 1941. godine, pa   
trebamo to spriječiti i okrenuti  na demokratski  način . 

 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje na postavljenom pitanju i inicijativi. 

 Oko slapa «Sopot» Hrvatske vode imaju svoje planove, u tom konkretnom 
slučaju oko zaštite od poplava. U procesu Izmjena i dopuna Prostornog plana IŽ 
svaka jedinica lokalne i regionalne samouprave treba se uskladiti sa takvim 
nacionalnim planovima. Mislim da smo učinili najpametnije moguće, jer ne želimo  
da se takva akumulacija gradi na slapu «Sopot». Ne želimo da se «Sopot» uništiti. 
Udruzi koja prikuplja potpise poručio sam da ću prvi takvu peticiju potpisati. Upravo 
smo to ugradili u naš Županijski plan. Dakle, panike nema, a o «Sopotu» će 
odlučivati po načelu supstidijarnosti općine, konkretno Općina Pićan želi li ili ne želi 
da se gradi takva akumulacija. Razgovarao sam  a načelnikom i Općina Pićan je  
protiv gradnje, kao što sam i ja osobno. Vjerujem da smo mi ovdje da zaštitimo  
«Sopot», ali isto tako sutra, u slučaju da bi ipak možda netko, ne daj bože želio da 
se «Sopot» gradi, onda Županija je ta koja daje konačnu odluku na Studiju  utjecaja 
na okoliš. I vjerujte, dok sam ja Župan Studija utjecaja na okoliš neće dobiti zeleno 
svjetlo. Mislim da apsolutno nema mjesta panici i da smo tu temu apsolvirali , što 
smo prenijeli i građanskoj inicijativi, koja je zadovoljna napustila sastanak u vezi s 
tim. 

 Oko druge inicijative mogu samo reći da se slažem, da ju apsolutno prihvaćam i  
da u dogovoru sa našim predsjednikom ćemo pripremiti u tom smislu jedan radni  
materijal.  

PREDSJEDNIK, potvrđuje da je sa Županom i ranije, gledajući procese koji se, 
nažalost, dešavaju, složili da se pripremi prijedlog akta ako bude potrebno, koji  bi 
Županijska Skupština donijela. Nada se da će stvari možda ići u boljem smjeru.  
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 Koristi priliku da čestita nogometnoj reprezentaciji na velikoj pobjedi u 
nogometnoj utakmici s Turskom. Nada se da će i naši političari početi umjesto da 
zabijaju jedni drugima golove, konačno zajedno dati jedan gol za Hrvatsku.  

 Pratit ćemo situaciju, ali kao Skupština imamo i službeno u pripremi materijal  
prema procesima koji se dešavaju i koji srozavaju, nažalost, neke institucije koje 
imaju veliku tradiciju i veliki značaj za naše krajeve i naše ljude kao EDIT, ali ne 
samo EDIT, nego i mnogi, mnogi drugi.  

 DANIEL MOHOROVIĆ, SDP - Hrvatske, naglašava da se njegovo pitanje tiče 
prijevoza srednjoškolaca, da je za prošlu godinu u državnom proračunu  bilo 
osigurano za tu namjenu 325.000,000,00 kuna, ove godine 263.000.000,00 kuna, a 
za iduću godinu predviđeno je tek 150.000.000,00 kuna. Uz to ministar obrazovanja 
planira novi model sufinanciranja i financiranja prijevoza učenika srednjih škola s 
ciljem uvođenja takozvanog dohodovnog cenzusa i u tu svrhu  Ministarstvo 
prikuplja OIB-ove članova kućanstava redovitih učenika srednjih škola u školskoj 
godini 2015/6, koji su ostvarili pravo na sufinanciranje ili financirani prijevoz. U 
Istarskoj županiji 2.630 srednjoškolaca imaju subvencioniran prijevoz. Kada je  
ržava započela sa sufinanciranjem prijevoza za učenike srednjih škola intencija 
nijebila da to bude socijalna kategorija već stvaranje osnovnih preduvjeta za 
obavezno srednjoškolsko obrazovanje. Svi se kunemo, svi se pozivamo na društvo 
znanja. Činjenica je da samo država koja ulaže u obrazovanje može biti uspješna 
država. U tom kontekstu sam već postavio pitanje: interesira me da li zbog novih 
okolnosti smanjenja sredstava na razini države za tu namjenu i uvođenje tog 
dohodovnog cenzusa, Županija planira pronaći model sufinanciranja prijevoza  
srednjoškolaca u  školskoj  2016/7. godini.    

 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje na pitanju o kojem se već puno puta pričalo,  koje u biti, 
nažalost, nije novo, ali  neke okolnosti, kao što ste vi rekli, se mijenjaju u čemu ste 
apsolutno u pravu. Trenutno je najpametnije vidjeti kako će  ta priča na razini  
države završiti, jer se danas ne osudim prognozirati kako će završiti priča o. 
subvencioniranju prijevoza srednjoškolaca, ali usudim se prognozirati  nešto  drugo. 
Slijedeću sjednicu Županijske skupštine ćemo pokušati održati sredinom sedmog 
mjeseca,  koja će imati za temu glavnu točku - rebalans Proračuna, nama će za 
prijevoz faliti otprilike 1.500.000,00 kuna. Inspektorica misli da se djeca ne smiju  
voziti ni u  školu, ni iz škole sa javnim  gradskim putničkim prijevozom. Zato valjda 
treba posebna  kurijera paralelno voziti  one  druge, ne znam, od Pulaprometa, koja 
će djecu voziti u školu, a ta ista djeca, naravno, ako poslijepodne idu na trening 
rukometa ili nogometa, mogu se voziti sa  tim javni gradskim  putničkim prijevozom. 
Ta tema nas financijski jako opterećuje , a tiče se prijevoza naše djece, koju ćemo 
morati bilo kako  riješiti za  slijedeću sjednicu  Županijske  skupštine. 

 Kada govorimo o školstvu  jedna druga  tema  će se  naći  na vijećničkim 
klupama, ticat će se školstva - pomoćnik u  nastavi, gdje će nam opet faliti dosta 
novaca, međutim,  od  pomoćnika u  nastavi nećemo odustati, i  to ćemo  rješavati  
zajedno  sa svim gradovima u  Istarskoj županiji. Žao mi je što država  ne uključuje 
onako kao što smo pomislili pred tri  godine kada smo krenuli u taj projekt zajedno 
sa Ministarstvom da se će se država uključivati. Samo iz ova dva naslova  mi  
ćemo za  mjesec dana imali  jedan minus od oko 3 milijuna kuna.  

 Mislim da priča oko srednjoškolskog prijevoza za sada još nije zrela, jer ne 
znamo cijeli niz imputa, ali vidite u kojem smjeru idemo. Idemo u smjeru da iz  
našeg Proračuna, iz poreznog dijela Proračuna, koji znate da je prošle godine, kao 
što smo zadnji put pričali na Obračunu Županijskog proračuna, pada. Pada zbog 
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izmjena poreznih zakona. Situacija sve više ostaje neodrživa, ali od prijevoza 
učenika, pomoćnika u  nastavi ili započetih  projekata, nećemo odustati. Naći  ćemo  
načine financiranja, ali vas svih skupa molim da ne razmišljamo o novim 
obavezama. Uvjeravam vas da na  sljedećem  rebalansu  Proračuna još desetak 
vrlo, vrlo konkretnih pozitivnih prijedloga i projekata  ću vam predložiti. 

 FURIO RADIN, IDS-HSU-ZELENA STRANKA, pridružuje se pohvalama i  
čestitkama Hrvatskoj nogometnoj reprezentaciji na postignutom uspjehu s 
Turskom. Utakmica je bila izvrsna. Večeras sa  vrlo velikim zanimanjem ću gledati 
utakmicu Italia-Belgija. Ali, ono što  želim podcrtati  je  da je jučer, - što  nema veze  
s pitanjem koje ću postaviti, ali donekle može imati, - odigrana jedna povijesna 
utakmica, koja ima vrlo veliki simbolički  značaj. U  Vukovaru je reprezentacija  
Srba iz  Hrvatske igrala protiv reprezentacije Hrvata iz Srbije. Utakmica je  navodno 
bila odlična, pobijedili su Hrvati iz Srbije, ali to je manje bitno prema onome što  
doista mi  moramo naglasiti ovdje i da su manjine gdjegod se one nalazile  
spremne i itekako zainteresirane za mir, za dobrobit i za suživot. Odmah nakon 
utakmice Hrvatska – Turska  u Vukovaru u 17,00  sati je održana utakmica u  
najboljem miru, u najvećem zajedništvu. Ako to nema značenje danas, pogotovo  
nakon inicijative koju ste vi prije spomenuli, koja ima itekako  razloga  da se 
provede, onda  ne znam što ima  značaj.  

 Uno dei problemmi  afrontati la scorssa seduta e stato quello che abbiamo  
chiesto aiuto morale e anche  aiuto  materiale alla Regione Istriana e allo  Zupano, 
al  presidente  in primo  luogo, abbiamo  chiesto aiuto  perche l'EDIT rapresenta un 
valore  sia per l'Italiani, per i  Croati  e tutti  quelli che  vivono in questi  teritori che  
storicamante sono multilingvi e storicamente sono teritori  che apartengono a piu'  
culture, diciamo  cosi. Lo Zupano, il presidente della  Regione, ha  dato una 
risposta che noi abbiamo  acolto a braccia  aperte perche  ci a promesso  aiuto, 
pero' dato  che il  nostro Zupano e una persona molto pratica l'aiuto non e stato 
soltanto morale, ma gualche  giorno  doppo lo Zupano Istriano Valter Flego e lo  
Zupano della Regione litoranea-montana il signor Zlatko Komadina, si sono  riuniti 
e hanno  decisso in sieme di  aiutare  l'EDIT.  Lo  Zupano Fiumano  qualche  giorno 
fa  ha gia' proposto, e stata accetata una deccisione d  aiutarlo l'EDIT con 
300.000,00 cune e la  stessa cosa avera'  anche, e ringrazio molto lo  Zupano, 
perche  la parte in prima persona ha portato  avanti  questo problemma, la 
soluzione di  queto problemma in prima persona  con  altre 300.000,00 cune.  
Servono, servono molto  questi  soldi, ci  sono perssone  che hanno  gia'  persso il 
posto  di  lavoro, che  hanno  avuto  le paghe abassate,  altre persone che 
potrebbero  perdere ili  posto  di  lavoro,  dall' altri parti  si  muove qualch'cosa, 
ad'essempio  si muove  qualch'cosa nel Consiglio  per le  minoranze, abbiamo  
ragiunto  anche li  un piccolo  risusltato e ci  sta movendo  qualch'.cosa, forsse, 
forsse anche  al  Ministero per l'educazione e per  l'istruzione. Novamenete nel  
Ministero per la cultura  non si muove  niente e sempre ancorato, još uvijek je tamo 
zabetoniran  u  svom bunchero  Berslinskom od  1945.  i  ništa se ne dešava i ja  
vjerujem  da se  tamo  neće ništa desiti  ako  neće doći  do promjena.  

 Grazie signor Zupano e aspetiamo notizie, sopratuto  da dare al  Sindicato delle 
persone che lavorano nelle leggi perche sono famiglie che aspetano con anzia  
questo aiuto. Grazine. 

IVICA  BUTORAC (Bez  traženja  riječi): 

 Da li  se može samo to prevesti. Imam pravo na prijevod. 
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 PREDSJEDNIK, vjerojatno imate, ali Istarska  županija vam je dvojezična 
regija, ako se sjećate dobro. 

 /I.Butorc : Molim Župana  da se to  prevede. 

 PREDSJEDNIK, Može se prevesti. Nema problema, ali po  Poslovniku da biste 
dobili riječ morate se javiti za dobivanje riječi, pa bih vas molio da se držite 
Poslovnika.. 

 /I.Butorac: To je demokracija/. 

 PREDSJEDNIK: Da, to je demokracija. 

 Molim mir u ovoj  auli, jer ću inače prekinuti sjednicu. Za  riječ se javlja, pa  se 
riječ dobije. Ja sam čuo, nažalost, neće vas čuti drugi, jer niste govorili za  
mikrofonom. Gospodin vijećnik je  tražio  da mu se prevede što je govorio  vijećnik 
Furio Radin, jer on ne razumije talijanski i normalno mi ćemo  vam to prevesti, 
budite  bez brige, dobit ćete prijevod, tako da možete prenijeti  Hasanbegoviću. 
Molim da se držite Poslovnika i da se javite za riječ, pa ćete je dobiti. Ne treba vikati   

 IVICA BUTORAC: Hvala lijepa/.. 

ŽUPAN IŽ, grazie egregio cosiglere signor Furio Radin. Da prevedem, hvala 
poštovani vijećniče, gospodine Radin, per la domanda, na pitanju. Odgovor 
glasi vrlo jednostavno, da, sigurno hoćemo 300.000,00 kuna staviti u rebalans  
Proračuna Istarske  županije i to već na slijedećoj sjednici će materijal  biti na  
vašim klupama. Hvala.  

PREDSJEDNIK, hvala lijepa. Pretpostavljam da gospodin Furio Radin nema 
dopunsko pitanje.  

Slijedeća je  na redu  za  postavljanje  vijećničkog  pitanja  gospođa Evelina 
Biasiol Brkljačić. 

 EVELINA  BIASIOL BRKLJAČIĆ : 

 Buon gorno. 

 Un saluto al signor presidente di Regione, al signor presidente  dell'Assemblea, 
ai assessori  e tutti  quanti consigljeri. 

 Ja sam htjela pitati gospodina Župana što misli  poduzeti  da se mogu  vidjeti  
emisije na  HRT-a. Bilo je  nešto rečeno, poziv građanima na neposluh  je  kažnjivo  
djelo. Možda bi se moglo  tražiti od  HRT-ea da pojača  signal.  

 E ancora una domanda, riguarda l'ambulatorio a Dignano. E giusto un serio 
problemma di intervezioni di  pioggia  dal tetto che  atroverso il solario passa  dal 
piano  superiore fino  al piano  terra dove ci  sono l'ambulatorio  delle dottoresse ed 
i altri  ambulatori. Esiste un urgente intervento  di ripassimento  e di manutenzione 
del tetto in quanto non si  ha penssato alla manutenzione corente. Prego la  
signora assessora se mi puo dare una delucidazione su grueto. Grazie. I ovo  će 
vam  biti  prevedeno.  
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 ŽUPAN IŽ, grazie per la domanda. Ovdje imamo  dva pitanja od  kojih je jedno  
staro i koje, nažalost, evo, i sa  bivšom Upravom HRT-ea  i Odašiljačima i  veza 
nismo uspjeli  riješiti. Meni  ne preostaje  stvarno  ništa drugo  reći, nego  nadam se 
da nova  Uprava će, s obzorom da se radi o  Hrvatskoj televiziji, imati sluha i  sve  
što smo radili,  sve napore što  smo  radili prije, mogu  samo ponoviti, jer je  stvarno  
nedopustivo  da naši  ljudi plaćaju  nešto što  ne mogu  konzumirati, odnosno 
plaćaju uslugu koju  ne mogu  koristiti. Svih  sam upozorio, razgovarao sam sa 
mnogim mjerodavnim tijelima, ne samo u  Hrvatskoj, nego u  Europi i  činjenica je 
da talijanski  lobi, ne znam kako se  drukčije izraziti više, je toliko jak, naročito preko 
ljetnih mjeseci, da ni  Europske  regulatorne institucije ne mogu  baš puno učiniti. 
Ono što treba učiniti je  naša  država, naša televizija, naši  odašiljači i veze, koji  
trebaju  naš  signal pojačati. Obećavam  da idem sa tom inicijativom sada prema 
novim odgovornim ljudima. 

 Što se Vodnjana tiče imam dobre  vijesti. Postigli smo  jedan vrlo  konkretan  
sporazum i već  sada idemo prema građevinskoj  dozvoli za  Dom zdravlja, za  
ljekarnu. I ja sam siguran da već  ove zime radovi za  izgradnju će započeti kako bi  
negdje za  godinu  dana bili  gotovi.  

 EVELINA BIASIOL BRKLJAČIĆ, HSU, dopunsko pitanje.  

 Poznato nam je da ćemo imati novu zgradu i  sve to. Međutim, do ljeta i  do 
okončanja svih  građevinskih  radova i  do  dovršenja sve te nove ambulante  opet 
treba sanirati krov, jer  ne možemo ići  sa kišobranima  u ordinaciju  kod  doktora. 
Oprostite, ali  skoro je ovako.  

 NEVIA POROPAT, IDS, ima jedno pitanje koje se odnosi na Vukovarski  
vodotoranj, odnosno  na simbol hrvatskog  zajedništva. Krajem svibnja mjeseca u 
Puli je održan jedan sastanak između delegacije  Istarske županije, koju je 
predvodio gospodin Valter Flego i delegacije Grada Vukovara na čelu sa 
gospodinom Gradonačelnikom Penavom. Između ostalog  razgovaralo se je i o 
obnovi vodotornja u  Vukovaru., gdje  je  naša  delegacija, odnosno gospodin 
Župan, obećao da će Istarska  županija  pomoći oko tog projekta, kao u ostalom i 
do sada pomagala je oko obnove škole, odnosno obnovila jednu školu u Vukovaru, 
pa  tako i kod ovog projekta će Istarska županija biti  tu u  pomoći, ali gospodin 
Župan je  pošao  korak  dalje i  rekao kako će se u  tu obnovu uključiti i sve jedinice 
lokalne samouprave koje to  budu mogle u Istarskoj županiji, pa  bih molila 
gospodina Valtera Flega ako nam može nešto  više reći  oko toga.   

 ŽUPAN IŽ, izvješćuje da se sa Gradonačelnikom Grada Pule susreo sa 
gospodinom Penavom i njegovim suradnicima vezano za projekt obnove 
Vukovarskog  vodotornja, kao simbola hrvatskog zajedništva. Ono što smo  
dogovorili i ono što  sam  njemu obećao već  smo  jedan preduvjet ili  prvi  drugi 
korak i učinili. Na  Koordinaciji   gradonačelnika, ali i  načelnika  svih istarskih 
općina i   gradova, dogovorili smo  se da želimo da Istra  barem  pola milijuna kuna 
iz  općinskih i gradskih proračuna sakupi za  vodotoranj u  Vukovaru. To  ćemo 
sasvim sigurno i učiniti. Dogovorio sam  sa gradonačelnicima, načelnicima, jer je  
važno da svaka općina ili  grad da svoja  sredstva, svoj  doprinos obnovi  
Vukovarskog vodotornja, kao  što smo  napravili, dobro ste rekli, i za  školu, ali  
nemojmo za boraviti i  za Istarsku ulicu u  Vukovaru, gdje sam imao čast biti na 
otvorenju  Istarske ulice. Kao Istarska županija ćemo zajedno sa svim općinama i  
gradovima sudjelovati u tome i  moj prijedlog  na slijedećem rebalansu Proračuna  
prema vama  biti  će 85.000,00 kuna. iz  našeg Županijskog proračuna.     
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 MARINO ROCE, HDZ-e, ima pitanje iz  područja  poljoprivrede. AZRRI je  
2009. godine, čini mi  se, dobio  160 hektara zemlje za sadnju  maslinika,  paralelno 
kada je dobilo i s  lijeve  strane 80 hektara privatna tvrtka za  sadnju  maslinika. 
Rok za  realizaciju i početak  sadnje dvije  godine. Mislim da je poslije rok  bio i  
produženo  nakon dvije godine. Šest je  godina prošlo i ništa se   nije  napravilo. 
AZRRI-u je bivši  ministar poljoprivrede  opet taj  ugovor dao na 50  godina. Pitam : 
u kojoj je  fazi, koje su  realnosti, - u  tih  6 godina na tih 160  hektara AZRRI nije   
pokrenuo sadnju  maslinika, nije ništa napravio, - da li trenutno sada  postoje  neke 
realne i koje  situacije da se nešto  napravi, -  mislim  da su se prijašnjih godina 
mogli davati poticaji i pomoći države, sadnja maslina je bila  aktualna prije ulaska u  
Europsku uniju, - koliko  je  sada  realno  da se taj projekt  realizira, to jest u kojoj je 
fazi taj projekt kod  AZRRI-a. 

ŽUPAN IŽ, zahvaljuje  vijećniku  Marinu  Roce na vrlo aktualnom pitanju. Činjenica 
je da sve što ste rekli  stoji i  činjenica je da danas naša  Agencija   AZRRI ima 
ugovor  sa Republikom Hrvatskom na svim tim  hektarima vezano za  sadnju  novih 
nasada maslina. Isto tako je  činjenica, a vi  to  najbolje znate,  jer vidite i kroz 
županijske proračune da AZRRI  nema  financijske snage sam u  to  krenuti. Mislim 
da to i  ne bi bilo  dobro da AZRRI  ide sam u sadnju  maslinika jer AZRRI je  
županijska  agencija i  nikada ne bi bilo  dobro  da ni u  jednom dijelu  AZRRI bude 
konkurencija  bilo  kojem privatnom proizvođaču u  bilo  kojem segmentu ili  kulturi, 
već zajedno  sa poljoprivrednicima da im stvara prvenstveno jednu institucionalnu  
podršku, da im stvara jedan okvir kako i  sami  poduzetnici u tom slučaju maslinari 
mogu  bolje raditi i  živjeti  na globalnome tržištu. Zato je i osmišljen u  tom dijelu 
Centar maslinarstva i zato je i  bio u srijedu  sastanak  Gradonačelnika Vodnjana i 
direktora  AZRRI-a i svih  potrebnih ljudi sa  ministrom poljoprivrede, gospodinom 
Romićem u  Zagrebu, gdje  tražimo promjene ugovora. Tražimo da se omogući  
svim zainteresiranim maslinarima koji  žele, a koji  su  već  bili na par  sastanaka u  
AZRRI-u, da i oni mogu praktički  raditi, obrađivati, koristiti dio  te zemlje kako  bi 
onda svi zajedno oplemenili taj  opožareni prostor u  Vodnjanu. Prijedlozi  su oni 
koji su bili  na sastanku iznijeli ministru  Romiću i svim njegovim suradnicima. I kako 
me je informirao direktor  AZRRI-a dogovor  je da si daju  7  dana, odnosno do ove  
srijede, da ministar koji je  vrlo, vrlo  blagonaklono i  pozitivno  gledao  na sve te 
ideje AZRRI-a i poljoprivrednika zajedno, da vidi može li  sukladno  preuzetim 
obvezama i  sukladno ugovoru promijeniti ugovor kako bi  otvorio vrata i  svim 
zainteresiranim poljoprivrednim proizvođačima, maslinarima ulazak na to  područje.  
Odgovor je on, kao što  sam rekao, obećao  dostaviti  AZRRI-u ovu srijedu i  kada 
ga budemo imali ćemo  ga podijeliti   sa svima.  

 MARINO ROCE, HDZ-e, dopunsko pitanje, kaže da dio koji je Župan izrekao, 
da je više puta izrekao da AZRRI ne smije biti konkurencija  poljoprivrednicima, 
nego da treba biti  agencija na usluzi, a većinom nije u  tome, da dosta konkurira. 
Izgubili smo 6 godina. Pred 6 godina moglo se krenuti, raspisati  natječaj prema 
pozitivnim propisima, kao sa lijeve strane jedna privatna tvrtka. Iz  vašeg zaključka 
zaključujemo da bi AZRRI trebao to zemljište  podijeliti, pa moramo  sumnjati zašto 
bi to AZRRI bolje podijelilo nego Ministarstvo  poljoprivrede na natječaju ili  država, 
tako da u raspodjeli zemljišta sudjeluje  AZRRI ili IDS-ova politika, pokazuje da smo 
spremni 6 godina žrtvovati prostor koji, nažalost, više nije  opožaren, sada je opet 
šuma, pa bi možda netko mogao pokrenuti pitanje  da li se  više tamo može saditi 
maslinik, jer treba prenamijeniti šumsko područje u poljoprivredno  područje..  

 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje na dopunskom pitanju na koje je odgovor ne, jer odgovor 
nismo radi toga čekali 6 ili 5 godina, već smo čekali današnju 4. točku  dnevnoga 
reda, koja  se tiče Izmjena i dopuna prostornoga plana. Zašto Izmjene i dopune  
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prostornoga plana? Zato jer je preduvjet, kao što je to  rekao na  sastanku  jasno i  
nedvosmisleno ministar kod kojeg  sam dva puta bio, gospodin Smajlović, ministar 
zaštite okoliša, da se takvo područje  stavi u  funkciju. Sukladno prostorno planskoj  
proceduri napravili smo Studiju utjecaja na okoliš,  kojim taj problem rješavamo, ali 
bez da danas vi usvojite Prostorni plan, a Studija  utjecaja  na okoliš je sastavni dio  
og plana, koje je dobilo zeleno svijetlo  od Ministarstva zaštite okoliša, to zemljište 
nemoguće je  staviti u  funkciju.    

 VLADIMIR BURŠIĆ, IDS-HNA-ZELENA STRANKA, postavlja  pitanje koje se 
odnosi na kapitalnu izgradnju u domovima za  starije i nemoćne osobe. U planu  su  
bili  Dom za  starije i nemoćne osobe « Alfredo  Štiglić Pula, dogradnja  doma  i  
energetska obnova zgrade, Doma  Domenigo  Pergolis u  Rovinju, dogradnja  
doma i rekonstrukcija dijela postojeće građevine, Domu u  Novigradu, energetska  
obnova zgrade, a u  Raši  dogradnja doma. Pitanje : u kojoj su  fazi  ti radovi? 

 PREDSJEDNIK, moli vijećnike da ne razgovaraju na telefon za vrijeme sjednice 
Skupštine i da ne ometaju rad. Ako imate nešto za govoriti izađite van pa  tamo 
razgovarajte. Čovjek govori za govornicom i red je da ga poslušamo. Ako  vas ne 
zanima možete izaći van na kavu pa se vratiti. Stvarno to neću više  tolerirati. 

 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje vijećniku Vladimiru  Buršiću  na konkretnom pitanju  i  
naglašava da Županija  želi uložiti sredstva u 4 spomenuta doma i  u  plansku  
dokumentaciju potrebnu  za  proširenje i u  energetsku obnovu i u  vrlo konkretno 
proširenje, u ovom slučaju Domeniga Pergolisa u  Rovinju. Sukladno  tome 
napravili  smo prvi korak koji je u ovom  Proračunu na Županijskoj  skupštini i 
prihvaćen, hvala  vam na tome, a to je  kreditno zaduženje od  22 milijun kuna. 
Zajedno  smo  koordinirani sa Gradom Rovinjom, koji je u  svome proračunu 
određena sredstva planirao. Planirali su  5 milijuna kuna za ovu  godinu, to i usvojili, 
međutim. Sa naših 22 milijuna kuna je trebalo odraditi  svu potrebnu proceduru  za 
zaduženje, natječaj, izbor  najpovoljnijeg ponuditelja kreditnih sredstava. Faza koja  
sada čeka u  Ministarstvu  financija je  suglasnost Vlade Republike  Hrvatske na 
naše zaduženje. Obzirom na cjelokupnu  situaciju u Vladi i u samome Ministarstvu  
ne mogu reći koliko će ta suglasnost trajati, odnosno kada ćemo  suglasnost dobiti. 
No, sve što je  trebalo smo učinili  i sada nam, nažalost, osim požurivanja, lobiranja 
i požurnica, ne preostaje  ništa  drugo nego  čekati  samu  suglasnost  Vlade 
Republike  Hrvatske, koja je  tehnički  detalj, ali  koju  treba Vlada izglasati. 

 JOSIP ANTON RUPNIK, ZELENA STRANKA, ima dva pitanja. 

 Prvo pitanje. Prostornim planom  IŽ planira se smanjiti  veliki broj kamenoloma 
na području  Istre, što  je inače davna bio  naš zahtjev.  Svi  smo konstatirali  da ih 
ima previše. Htio  bih naglasiti da bi kod  smanjenja  broja kamenoloma akcent 
trebao biti  na kamenolome u kojima se vadi građevinsko-tehnički  kamen, gdje  se 
vrše miniranja, a da se kamenolomi  koji koriste arhitektonsko-tehnički kamen 
donekle sačuvaju. Takva bi  nam  tema bila prihvatljiva, jer kod takvog  vađenja 
kamena nema miniranja zemljišta: Zato  smo i  sugerirali   da neki kamenolomi  
gdje  se predviđa miniranja  da se maknu iz  projekta plana u samoj  realizaciji, kao  
što je  rečeno za kamenolom Krase i  Križarevica.  

 Drugo pitanje se odnosi na golf igrališta o kojima smo potrošili puno   vremena 
. Rađena je i Studija, koja nikada nije  došla na sjednicu  nadležnog  Odbora, niti na 
sjednicu  Županijske  skupštine  da se o  njoj  raspravi. Mi   smatramo,  što smo 
stalno  isticali,  da je u  Istri  previše golf igrališta. I  drugo, što je najvažnije , da sva 
ta golf igrališta ne bi  smjela imati mogućnost da se na tim područjima grade 
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apartmani, hoteli, već isključivo  prateći objekti koji su  nužni, jer to je  preduvjet  da 
bi se sačuvalo zemljište i prostor u  Istri. Automatski na  taj način ćemo  smanjiti  
želju  da netko  gradi  golf igrališta. Mogu vas  podsjetiti da sam se prije 8  godina 
suočio na pulskoj  televiziji sa  tadašnjim investitorom, gospodinom Ladićem, koji je  
namjeravao  graditi  golf  igralište u  Ližnjanu, koji je priznao da je imao u planu 
graditi puno spavaćih soba, ali kada mu je Ministarstvo to  smanjilo na 50 %, 
automatski  svi su mu investitori  nestali.  

 I još je vrlo važno naglasiti  da kod izgradnje  golf igrališta treba koristiti  
pročistače vode, a ne  da se koristi  naša  voda, jer u  Istri  će uvijek biti problem 
vode koja će uvijek  nedostajati. Jedan je od  naših prijedloga i  sugestija  da se u  
realizaciji ovog programa koga danas prihvaćamo na našoj  Skupštini, ugrade 
pročistači  vode..       

  PREDSJEDNIK, naglašava da je raspravu vijećnika Josipa  Antona Rupnika 
shvatio kao prijedlog i sugestiju. Daje riječ pročelniku  Upravnog odjela za  održivi 
razvoj IŽ, gospodinu Josipu  Zidariću,  da odgovori  na postavljeno pitanje. 

 JOSIP ZIDARIĆ, naglašava da su pitanja vijećnika Josipa Antona Rupnika jako 
vezana za Prostorni plan, pa je na sjednici  nadležnog  Odbora, ali  i  ne samo  na 
sjednici Odbra, prije 6 godina dostavio pisani odgovor Zelenom  savezu  vezano za 
dva spomenuta kamenoloma, koja  su i u Starom prostornom planu, a i u 
sadašnjem planu, uvršteni kao lokacije za   eksploataciju mineralnih sirovina. Te 
lokacije su o u Prostornom planu Općine Gračišće. Provedene procedure od 
Studije utjecaja na okoliš, lokacijske  dozvole do dobivanja koncesije, provedene su  
sukladno zakonu. Bilo je  nebrojeno  žalbi, tužbi, na sve te procedure od prve do  
zadnje i ni  jedan spor nije dobiven. To je bilo od  2007. do 2013. godine, bez  
obzira što  Zelena Istra  smatra, to uvijek ističe da su oba dva kamenoloma u  trećoj  
vodozaštitnoj zoni. Uredbom je  predviđeno da objekti koji se nalaze u toj zoni  
moraju proći još jednu dodatnu proceduru a  to  je mikrozoniranje utjecaja  tog  
objekta na te zone. Sve je to provedeno i sve je  to investitor  proveo i sve te 
koncesije su sada na snazi, jedna  do  1925. godine, a druga do 1931. godine.    

 Što se tiče golfova, od ovih 19 koji su uvršteni u Prostorni plan IŽ , koji je  danas 
na dnevnom redu, za 14 objekata, za 14 golfova, provedena je Studija utjecaja na 
okoliš. Nažalost, samo  je jedno  golf igralište izgrađeno, pored onoga na Brionima. 
Ovi  drugi, očito, čekaju  neke  bolje  dane. Međutim, procedure  su  pokrenute, 
kroz Studiju  utjecaja na okoliš  su  se dale  sve mjere zaštite. U  tim je studijama  
naglašeno  da se  otpadne vode  koriste, konkretno u  Rovinju čak i sa  deponije, 
voda iz  laguna, tako  da je  to  sve utvrđeno kroz te studije  utjecaja na okoliš i na 
redu  su investitori  koji  eventualno  hoće ili  neće željeti  graditi te golfove. Ima 
nekoliko  golfova  koji  nemaju  niti  jedan krevet, konkretno u Rovinju je jedan 
takav. Isto  tako i ovaj koji je izgrađen na Crvenom Vrhu, jer su  već prije  bili 
određeni  kapaciteti dovršeni, mi smo  dali  samo mogućnost da može i  ne mora 
graditi. A na redu  su investitori ili općine koje će utvrditi u  svojim prostornim 
planovima koliko i  čega će na tom  golfu biti  eventualno  izgrađeno.  

  JOSIP ANTON RUPNIK, ZELENI, naglašava da  ima previše informacija da bi  
to  izgledalo kako je sada izneseno. Drugi put ćemo dati  detaljnije podatke  da se 
vidi  gdje je prava istina. 

 PREDSJEDNIK, zaključuje 2. točku pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije. 
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 AD - 3 
a. Prijedlog Odluke o stavljanju mandata u mirovanje iz osobnih 

razloga 
b. Rješenje o verifikaciji mandata člana Skupštine Istarske županije 
c. Svečana prisega vijećnika Skupštine Istarske županije 
 
PREDSJEDNIK, ističe da su sjednici prisutni novi vijećnici, gospođa 
Vedrana Gregorović i gospodin Božo  Duras. Srdačno ih pozdravlja i  želi im 
dobrodošlicu. Stjepan Mraković i  Petra Kanciianić, stavili  su  svoj mandat u  
mirovanje, pa moli predsjednicu Mandatno verifikacijske komisije, gospođu 
Elviru Krizmanić Marijanović, da podnese Izvješće Komisije. 
 
 ELVIRA KRIZMANIĆ MARIJANOVIĆ, podnosi  

IZVJEŠĆE MANDATNO-VERIFIKACIJSKE KOMISIJE 
sa 9. sjednice Mandatno-verifikacijske komisije Skupštine Istarske    

županije, održane 13. lipnja 2016. godine 
 
Temeljem članka 23. Poslovnika Županijske skupštine Istarske županije 

("Službene novine Istarske županije", broj 14/09 i 4/13), Mandatno - verifikacijska 
komisija, na sjednici održanoj dana 13. lipnja 2016. godine, u sastavu: 

a. ELVIRA KRIZMANIĆ MARJANOVIĆ, predsjednica 
b. SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, članica 
c. MIRJANA GALO, članica, 

utvrdila je sljedeće činjenice: 
Izabrani kandidat s kandidacijske koalicijske liste IDS-HNS-ZELENI, Stjepan Mraković 
je, dana 24. svibnja 2016. godine, stavio mandat člana Skupštine Istarske županije u 
mirovanje, iz osobnih razloga. 
Dana 3. lipnja 2016. godine u Stručnoj službi Skupštine zaprimljena je izjava kojom 
Petra Kancijanić, izabrana kandidatkinja koalicijske liste IDS-HNS-Zeleni također iz 
osobnih razloga stavlja mandat članice Skupštine u mirovanje. 
Odlukom IDS-a od 6. lipnja 2016. godine i supotpisom koalicijskih partnera HNS-a, 
Zelenog saveza-Zeleni, Istarske stranke umirovljenika i Bošnjačko demokratske 
stranke Hrvatske, utvrđuju se zamjene: 

- umjesto Stjepana Mrakovića, određuje se zamjenica VEDRANA 
GREGOROVIĆ iz Buzeta, Sv. Martin, Sjeverna ulica 5, 45. na koalicijskoj listi 
IDS-HNS-ZELENI 

- umjesto Petre Kancijanić, određuje se zamjenik BOŽO DURAS iz Pule, 
Jelušićev prilaz 5, 30. na koalicijskoj listi IDS-HNS-Zeleni 

Slijedom navedenog, Mandatno-verifikacijska komisija utvrđuje sljedeće akte: 
 

ODLUKU 
o stavljanju mandata članova Skupštine Istarske županije u mirovanje 

 
Članak 1. 

Ovom Odlukom utvrđuje se da vijećniku STJEPANU MRAKOVIĆU i vijećnici 
PETRI KANCIJANIĆ miruje mandat člana/članice Skupštine Istarske županije, iz 

osobnih razloga. 
 

Članak 2. 
Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja, a objavit će se u "Službenim 

novinama Istarske županije" 
i 

RJEŠENJE 
o verifikaciji mandata člana Skupštine Istarske županije 
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I. 
Umjesto vijećnika Stjepana Mrakovića, verificira se mandat vijećnice Skupštine 

Istarske županije VEDRANE GREGOROVIĆ iz Buzeta, Sv. Martin, Sjeverna ulica 5. 
II. 

Umjesto vijećnice Petre Kancijanić, verificira se mandat vijećnika Skupštine 
Istarske županije BOŽE DURASA iz Pule, Jelušićev prilaz 5. 

III. 
 Ovo Rješenje stupa na snagu danom donošenja, a objavit će se u "Službenim 
novinama Istarske županije". 

 PREDSJEDNIK, zahvaljuje gospođi Evelini Krizmanić Marijanović na 
podnesenom Izvješću u ime Mandatno verifikacijske komisije. Konstatira da je  
Skupština primila na znanje Izvješće Mandatno verifikacijske komisije, kojim je  
donijeta Odluka o mirovanju mandat i  Rješenje o verifikaciji  mandata novih  vijećnika. 
 Moli vijećnicu Vedranu Gregorović i  vijećnika  Božu Durasa da ustanu  kako  bi 
položili  svečanu  prisegu. 
 Čita tekst Prisege na  Hrvatskom i  Talijanskom jeziku, nakon čega vijećnici  
prisežu  riječju  «PRISEŽEM – LO  GIURO». 

 “Prisežem da ću prava i obveze člana Skupštine Istarske županije obavljati 
savjesno i odgovorno, radi gospodarskog, kulturnog i socijalnog probitka Istarske 
županije i da ću se u obavljanju dužnosti člana/članice Skupštine Istarske županije 
pridržavati Statuta Istarske županije te da ću štititi i promicati regionalne osobitosti 
Istre". 

„Giuro che svolgerò coscienziosamente e con responsabilità, l'incarico derivatomi 
dai diritti e doveri di membro dell’Assemblea della Regione Istriana, per lo sviluppo 
economico, culturale e sociale della Regione Istriana, e che mi atterrò allo Statuto della 
Regione Istriana nell’espletamento dei miei doveri di membro dell'Assemblea della 
Regione Istriana, e che tutelerò e promuoverò le particolarità regionali dell’Istria.” 

  VEDRANA GREGOROVIĆ : «PRISEŽEM». 
 BOŽO DURAS : «PRISEŽEM». 
 (Aplauz). 
 
 PREDSJEDNIK, čestita vijećnicima : Vedrani  Gregorović i Boži  Durasu i  moli 
ih  da potpišu  Prisegu., što i  čine. 

AD – 4 Prijedlog Odluke o donošenju Izmjena i dopuna Prostornog                
plana Istarske županije. 

PREDSJEDNIK, poziva Župana Valtera Flega da dade kraće uvodne  napomene 
za  ovu točku  dnevnog  reda, a zatim ravnateljicu  Zavoda  za prostorno uređenje, 
gospođu Ingrid Paljar, da obrazloži prijedlog  Odluke.  

 ŽUPAN IŽ, kaže da će nastojati biti vrlo kratak, ali  misli   da treba naglasiti par  
stvari. Vijećnici su dobili uz  poziv za  sjednicu u  materijalima jedan dokument od  
strateškog značaja, iako u startu  treba reći da se govori o  Izmjenama i  dopunama 
Prostornog plana Istarske županije. Prostorni plan imamo, a ovdje  radimo  Izmjene 
i  dopune kako bismo s jedne strane uskladili razvojne ideje, potencijale, 
mogućnosti  istarskog  gospodarstva, poljoprivrede, turizma, obrtništva, a s druge  
strane zaštitili sve one prirodne, kulturne, društvene vrijednosti koje u  Istri  
godinama čuvamo i  nadograđujemo. 
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 Kada me pitate o  temeljnim principima na temelju  kojih je ovaj Prostorni plan  
sačinjen onda je to ključna riječ supstidijarnost. Mislim prvenstveno  na izuzetno  
veliku suradnju  sa općinskim vijećima, gradskim vijećima, odnosno gradovima i  
općinama, ali i privatnim sektorom, kako  bismo modelirali najbolji  način, kao što  
sam  rekao, razvojnih  mogućnosti  Istre s jedne strane i čuvanja prirodnih  resursa 
s druge  strane. Ovdje  trebam posebno  naglasiti da paralelno  sa Izmjenama i  
dopunama Prostornog plana da smo odradili i  jedan izuzetno  važan  dokument 
koji se  zove Strateška studija  utjecaja  na okoliš, koja  garantira  da ćemo upravo 
prema okolišu, drugim riječima i  prema cijelom prostoru  na području Istarske 
županije, ponašati se održivo i odgovorno. I naravno  da smo  na Stratešku  studiju  
utjecaja  na okoliš i dobili  zeleno svijetlo, odnosno  suglasnosti Ministarstva zaštite 
okoliša. Kad govorimo o procijeni što može sve ovaj Prostorni plan donijeti, može 
donijeti puno  lijepih i  novih investicija u  različitim dijelovima Istre koje mogu  
otvoriti više stotina, da ne kažem  tisuću  radnih  mjesta, ali  isto  tako  treba 
naglasiti da je  posebna  pažnja  dana malim poduzetnicima, da je  posebna pažnja  
stavljena na unutrašnjost Istre i na mogućnost  da s jedne strane zaštitimo onu  
pravu  našu Istru  kakvu  svi poznajemo, a  s druge strane da omogućimo 
prvenstveno poljoprivrednicima, gospodarstvenicima, obrtnicima,  svoj  razvoj i da 
iskoriste potencijal koji  ovaj  plan pruža. Prvenstveno mislim konkretno na 
definiranje  turističkih područja na svom  području  što  smo opet prepustili u  ruke 
općinama ili  gradovima, jer oni  najbolje znanju  potrebe na svome području Osim 
toga  smo definirali puno infrastrukturnih  projekata, sve istarskih  projekata i  
povezivanja na neke  druge infrastrukturne projekte. Posebno  želim naglasiti 
mogućnost povezivanja plinovoda  da imamo  jednu  sigurni  opskrbu plina, 
prvenstveno  prema susjednoj  republici Sloveniji. 

 Ono što za sam kraj želim reći  i što je  činjenica,  da sam plan ne  bazira  se 
samo i isključivo na velikim investicijama, samo isključivo onime što smo mogli  čuti 
u novinama ili  čitati, a to su  stavljanje u  funkciju  prvenstveno zapuštena vojna 
područja ili  infrastrukturni projekti, već puno  je  napora učinjeno i za  niz  malih 
projekata u  smislu investicije ili  radnih  mjesta, ali  vrlo  važnih. I ono što treba 
posebno  reći  je  da ovaj plan pokazuje opet  našu  koegzistentnost i  našu  
vjerodostojnost. Mislim na energent Plomina, na suglasnost koju  smo dobili od  
Ministarstva  graditeljstva, koje prepoznaje našu  nepokolebljivu  želju  da energent  
Plomina bude  plin ili  neki drugi obnovljivi izvor  energije, što je  apsolutno u  
skladu i sa Strateškom studijom utjecaja  na okoliš, ali i sa našim opredjeljenjem  
da ne  želimo ugljen.   

 I za sam kraj, molim da svi skupa shvatimo, kao što  sam  rekao, to su Izmjene i 
dopune prostornog plana. Tijekom ove procedure, koja je  bila jako zahtjevna, koja 
je  podrazumijevala puno razgovora, puno odluka općinskih  vijeća, gradskih  
vijeća, prethodne  rasprave, javne  rasprave, izradu  Strateške studije utjecaja na 
okoliš, mi  smo imali i  dvije ciljane izmjene i  dopune Prostornog plana. To govorim 
zato jer je Prostorni plan živi organizama, živo  tijelo i ja sam sretan kao  Župan da 
se već  rodilo u tijeku  finiširana ovih izmjena cijeli niz već novih ideja, već novih  
inicijativa ka novim izmjenama i dopunama i  nitko   sretniji od  mene da vam mogu  
predložiti nove  Izmjene i dopune Prostornog plana IŽ, što znači da potencijalno 
opet se otvaraju vrata za neke nove, dobre razvojne mogućnosti naše Istre. 
Pozivam vas da prihvatimo ovakve Izmjene i dopune kave ste dobili i kave će vam 
gospođa Ingrid Paljar sada i prezentirati i da s jedne strane, kao što sam rekao, 
znamo zaštiti našu Istru, ali s druge  strane da otvaramo nova radna mjesta i  nove  
investicije. 
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 PREDSJEDNIK, zahvaljuje Županu  na uvodnim  riječima i poziva  gospođu  
Ingrid Paljar, ravnateljicu  Zavoda  za prostorno uređenje IŽ,  da uzme riječ, kojoj je 
iznimno  dozvolio  duže izlaganje zbog obimnosti i  složenosti materije.  .  

 INGRID PALJAR, naglašava da će pokušati  ukratko obrazložiti  Izmjene i  
dopune Prostornog  plana Istarske županije, koje su  vrlo  zahtjevne, tako  da mora 
malo  detaljnije objasniti svaku od  namjena. 

 Izmjene i  dopune Prostornog plana IŽ izrađene su  temeljem Zakona koji  više 
nije na snazi, ali je novi  zakon dao mogućnost u člancima 188. i  199.  da se 
sukladno tome može raditi po starom zakonu i mi  smo  tako  to odradili. 

 2009. godine je donesena Odluka o izradi  prostornog plana, znači, o 
izmjenama i dopunama, te u  međuvremenu  na temelju te Odluke započeta je 
izrada Strateške procjene utjecaja na  okoliš i onda je krenula  cijela procedura, 
koja je jasno  zakonom određena. Samo  bih  htjela  reći  da smo 2013. godine u  
10. mjesecu imali prethodnu  raspravu i obično  se očituju općine i  gradovi, 
ovlaštene institucije sa svojim zahtjevima i to je uglavnom trajalo oko  godinu dana, 
što inače zakonom nije tako  propisano, puno  je  kraći  rok.  Određeni  su  ciljevi, 
osnovna načela. To su uglavnom načela  kojih se držimo cijelo vrijeme od samog  
prvog  usvajanja prostornog plana. 

 Kod svakog naslova ćete uvijek vidjeti neki članak, te članak odredbi za 
provođenje ovog plana, koji govori, jasno, o čemu  ću  ja  sada samo  kratko  nešto  
reći. 

 Općine i gradovi imaju određene granice koje nisu međusobno  usklađene, to 
govorim kao ravnateljica Zavoda za prostorno uređenje Istarske županije i kao 
takva, odnosno Zavod i institucija  mora davati mišljenja na  te planove, tako da 
jako  dobro znamo  njihove probleme. 

 I u ovoj odredbi, u ovom članku, mi rješavamo probleme granica koje su 
određene državnom geodetskom upravom na način  da se neće morati mijenjati 
ovaj  Županijski plan, a općine i gradovi međusobno, ako  se dogovore, one će 
moći  to  same odraditi. Znači, proceduru  smo  na određen način skratili. 

 Ovim smo planom obradili građevinska  područja  na  naselja  i  to  posebno   
nam je bilo važno, jer bilo je zahtjeva za  nekakvo usklađenje, odnosno  
ublažavanje kriterija formiranja građevinskih  područja i tu  smo  sustav naselja 
analizirali, jasno, imali  smo  sve stručne podloge na bazi kojih  smo  to izradili, 
točno smo dali kategorije pojedinih naselja i zahvaljujući  tome, sukladno  tim 
odrednicama i rješenjima u  člancima 82. i 90. točno je  određeno  što je  
građevinsko  područje naselja i  po pojedinim kategorijama naselja odredili  smo 
uvjete za  formiranje  građevinskog područja, odnosno za   eventualnu  mogućnost 
širenja  građevinskog  područja. Središnja  naselja i regionalno  središte  mogu  ako  
imaju gustoću stanovanja  33 planirana stanovnika na  hektar i 50 %  izgrađeno, 
tada se  može planirati  eventualno proširenje tog  područja,  a to je  više manje  
bilo i  danas, ali  novost ovog  plana je da  se naselja  gradskih osobina,  to  su  
manja   naselja koja su uglavnom i  središta pojedinih  općina, do danas su  imali  
gustoću od  33 stanovnika po hektaru, mi  smo to  analizama koje  smo , prije  sam 
navela, imali  stručne podloge, smanjena je ta gustoća stanovnika na 25 planiranih, 
što znači da je nekakvu realniju mogućnost opstanka života  tih  naselja.  
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 Druga naselja do 100 stanovnika i iznad toga, jednostavno su uvjeti koji su   
zadržani iz  današnjeg plana. Posebno želim naglasiti  članak  90., koji  daje  
mogućnost da se iz  građevinskog  područja naselja  izdvoje cjeline,  pojedine zone 
za  ugostiteljsko-turističke, poslovne, proizvodne namjene. To znači  da se za  
nijansu olakšalo  računanje one gustoće koje su  sada za  tih  nekoliko  drugih  
namjena izdvojene.  

 O Društvenom standardu ne bih puno govorila, jer to  su sadržaji  koji se 
uglavnom planiraju u prostornim planovima općina i  gadova. Dali smo određene 
smjernice. Jasno je da želimo viši pedagoški standard, bolnicu, koju idimo da  raste 
iz dana u dan. To je nešto  što općine i gradovi sami  svojim prostornim planovima 
određuju prema smjernicama ovog  plana. 

 Sport i rekreaciji, članak 93. Ovim smo  planom odredili sve zone koje su  veće 
od 2 hektara. Prostornim planovima općine i  gradovi  sami  mogu planirati  svoje 
zone koje su  manje od  2 hektara. 

 Dat je popis golfova koji su određeni prostornim planom. Isto  tako  vidite 6  
lokacija golfova koji su u važećem Županijskom planu  IŽ,  koje smo jednostavno  
ukinuli. Polja  golf igrališta su  zone koje smo  zbog pravne sigurnosti zadržali. O 
tome je govorio gospodin Josip Zidarić. Nekakve radnje, nekakav novac se 
potrošio. To  ne možemo zanemariti. 

   Golf igrališta imamo od 18 rupa  određene maksimalne površine, 27  rupa , 
160 hektara. Nismo određivali  nikakvu  gradnju unutar golfova. To  se određuje  
prostornim planom općine i  grada. Oni to  sami  odrede i isto  tako odrede svoje 
kapacitete, odnosno broj  ležajeva eventualno u  nekoj  od  tih zona.   

 Posebno želim naglasiti da je jedna od odredbi, piše u  Županijskom planu, da 
mora biti zatvoren sustav odvodnje  drenažnih  voda, kao i  ponovna uporaba i 
pročišćavanje   drenažnih  voda. Inače  to  je obaveza bez koje neće ni  jedan  golf 
dobiti dozvolu.za gradnju 

 Osim golfova plan je odredio sportske centre veće od  2 hektara i unutar tih 
zona, jasno, osnovna namjena je  sport, ali   moguće je i  kao prateći sadržaj, 
prateća namjena ugostiteljstvo i  turizam, tako  da  se  eventualno i vrste objekata  
mogu graditi..  

 Turizam je bio jedna vrlo, vrlo  problematična, odnosno zahtjevna  tema. Imamo  
puno zona koje  nisu dovoljno izgrađene. Nismo uspjeli  postići   postotak  
izgrađenosti od  80 %, pogotovo  kada se u  ZOP-u  nalaze, tako  da je  bila 
aktivnost vrlo  jaka, česta, dobra suradnja  sa općinama i  gradovima, jer smo  radili  
na principu  realokacije. Općine i  gradovi  sami su predlagali  zone koje  se mogu  
smanjiti  da bi  na nekoj  drugoj  lokaciji, koja je  perspektivnija, realnija, mogli 
planirati novu  zonu. Na tom principu   su  rađene sve te zone, i uglavnom to  se 
tiče obale. Mi  smo  omogućili  gustoću veću, broj  ležajeva smo povećavali. U  
unutrašnjosti   nastale su i  nove zone, jer  unutrašnjost praktički  nije ni imala  
planirana  turistička područja. Gustoća je  povećana, ali  još  uvijek u okvirima  
preporučene gustoće za  visoki  standard. Točno smo  naveli kakve  vrste  turizma 
imamo. Želim posebno  naglasiti da je  to  manje  više  sve u  skladu slično s 
planom koji je  sada na snazi,  osim  turističkih  područja. Ta turistička  područja  
ovim planom nisu  grafički određena. Određeni  su  kapaciteti kako  moraju  
izgledati u turističkom  području, njegova minimalna i  maksimalna veličina, 
maksimalni  broj  ležajeva i  gustoća koju  mora  zadovoljiti,  ali  lokaciju  određuje 
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jedinica lokalne samouprave. Tako  da smo  tu  jedan dio  koji se uglavnom događa 
u  srednjoj  Istri omogućili  da sami  svoje  područje  planiraju. 

 Zabavni  centri, su  zone koje  su  isključivo za  turizam planirane, ali  bez  
smještaja.  Zanimljivo je  da u prostornim planovima općina i  gradova mogu  se 
naći, ne svugdje, u turistički  razvojnim područjima. To su velike turističke zone  u  
turističkim područjima da se mogu te zone  proširivati   bez  izmjene  Županijskog 
plana,  ako  su  80 % izgrađene, one se mogu za  20  % svoje  površine izgraditi. 
Omogućili  smo  još  jedan korak skratili nekakve izmjene i  dopune u prostornim 
planovima općina i  gradova.  

 Osnovni uvjeti za  naselja. 

 Turizam u  ruralnim naseljima. Ovo je jako  važno  za  razvoj  ruralnog turizma., 
prije svega, zato  da se spriječi  depopulacija naselja  koja su  često, imamo ih   15, 
koja  su  totalno  bez stanovnika na nivou  županije, znači, radi sprječavanje  
depopulacije tih  naselja  i zaštite kulturne  baštine po kojima su  ta naselja  
prepoznata, odnosno  naša  skoro sva naselja u  srednjoj  Istri imaju nekakav 
značaj, da li prirodni ili graditeljski.  Tako  da smo za  naselja  bez izgleda opstanka, 
ona koja  nemaju  stanovnika, omogućili  da se  prenamijene čak i  100 %  u  
turizam, dok za  naselja  koja  donekle  mogu  opstati  40 %  prenamjene u  
turizam. Kamp  odmorišta su  dozvoljena i tu  su  kušaonice na poljoprivrednim 
zemljištima, jasno, pored  svih  onih drugih poljoprivrednih  objekata. 

 Poslovna namjena uvijek je ostala donekle u istim nekakvim odrednicama 
kakve su već sada u Županijskom planu, ali nismo mogli dozvoliti širenje i  
stvaranje  novih zona zato što  jednostavno  nije  dovoljna izgrađenost tih područja. 
Određena je  maksimalna  površina  poslovnih  zona, ukupno poslovnih  zona. Do  
sada su  jedinice  lokalne samouprave,  pojedinačno jedinica  lokalne samouprave 
može  svoju  zonu, koja je manja od 4 hektara, planirati  ako ima u  isplaniranoj 
ukupnoj  površini još  mjesta. A sve druge  koje su veće od  4 hektara te zone su  
određene ovim prostornim planom. 

 Polja istraživanja  eksploatacijskih polja  za  mineralne sirovine, već   smo   rekli  
da je  izrađena  rudarsko -.geološka studija, što  je nama  bila  stručna podloga  za  
izradu konačnog  rješenja. Vodili  smo  se ponovno  istim nekakvim odrednicama i 
uvjet je  bio  da se zadrži pravna sigurnost. Sve  koji imaju  nekakve dozvole, koji 
su  već pokrenuli  postupke, smo  tretirali i ugradili u ovaj  prostorni plan, ali 
svejedno, iako  smo  tako  postupali, 81 lokaciju  sveli na 50 lokacija. 30 lokacija 
smo ukinuli, a bio-termalne bušotine preusmjerili  za  poljoprivredne površine 
koristiti.       

 Određeni su uvjeti za  eksploatacijska pola. Imamo udaljenosti 500, 200  
metara,  na koje se građevinsko područje ne smije približiti kamenolomima. 

 Transport. Sve nekakve osjetljive točke koje nas muče  kada se bilo koji  
kamenolom otvara, moramo poštivati uvjete da oni koji su započeli  postupak  do  
današnjeg dana usvajanja plana, mogu  nastaviti i općina i  grad može ugraditi to  
eksploatacijsko polje u  svoj  prostorni plan, iako  nije  određen ovim Županijskim 
planom.       

 Posebno  se mora  poštivati  ekološka mreža i sva zaštita. 
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 Šume i  poljoprivreda. Zakonom su  šume određene. Ovim smo planom odredili 
uvjete kako i  što  se smije  raditi, ali   razgraničenja  šumskog, poljoprivrednog 
zemljišta,  detaljno razgraničenja mogu  se odrediti i  drugačije od ovog  
Županijskog  plana u prostornim planovima jedinica  lokalne samouprave.   

 Biljna  proizvodnja. Unijeli  smo jednu  novost  na način  da su tretirane na isti  
način  sve tri  vrste poljoprivrednog  zemljišta: T1, T2 i T3. Pod ovim uvjetima mogu  
se na sva tri vrste zemljišta graditi  poljoprivredni  pomoćni objekti i sve što je  
potrebno za  održavanje i  za  proizvodnju. I  velika  stvar,  sada smo omogućili da  
kompleks koji mora biti  10.000, 50, 20, da može biti  samo djelomično u  
jedinstvenom kompleksu,  51 % te površine mora biti jedinstveno, a ostalo može biti 
u  pojedinim dijelovima u  neposrednoj  blizini. To je isto bio  jedan od  pokazatelja 
zahtjeva i problema  do  sada koji  su  se pojavljivali u prostornim planovima. 

 Stočarstvo. Određeni su uvjeti udaljenosti farme, stočarski uvjeti za  
određivanje uvjetnih  grla. 

 Ribarstvo, akvakultura, određeno je zakonski. Jednostavno  to  smo  morali 
odrediti. Samo smo preporučili planiranje otkupnih  stanica  ribe. To  ne znači  da 
općina i grad mora preuzeti tu obavezu. To  se samo preporučuje. Planom smo 
odredili zone akvakulture. Posebno želim reći koja je  posljedica  strateške procjene 
utjecaja na okoliš. U Piranskom zaljevu  planirano je  samo isključivo uzgoj 
školjaka, jer bi inače  taj prekogranični utjecaj  komplicirao nama život, recimo tako, 
jednostavno rečeno.  

 Rezervacijske površine određene su  na moru i na kopnu i  lokacije, odnosno  
trase Parencane, planinarski  domovi, letilište za  zmajeve i  sada novo, ovih  dana 
smo  čuli  da se to  dogodilo,  potapanje brodova  u  svrhu  turističke rekreacije. I  
posebno za prirodne plaže ne omogućava se nikakva  gradnja, mogu  se postaviti  
samo  pomoćne građevine, koje se moraju  na kraju  sezone zatvoriti, odnosno  
maknuti. 

 Krajobrazne vrijednosti, ovim smo planom prvi put sagledali jedinstveno. One 
su do sada bile obrađene ili u segmentu prirode ili u segmentu  graditeljske baštine. 
To smo sada na jedinstven način odradili i  sagledali sve  vrijednosti ovog područja, 
morfologiju, vizualni dignitet, ruralni prirodni okoliš. Mislim da je  to sad  jedan 
vrijedan dokument. 

 U mjere kulturne baštine su ugrađeni objekti, određeni su oni koji  su  pod 
zaštitom ili pod preventivnom zaštitom i date su  dane smjernice, pa će kasnije 
općine i gradovi sami dalje razraditi i obraditi  to područje. 

Mjere zaštite prirode. Želim reći  da smo  ovim prostornim planom nešto  više od 25 
% područja Istarske županije zaštitili, to je  zaštićeno  područje, dok je do  danas 
važećim planom bilo nešto više od 19 %.  Znači, bili  smo zaštitarski i  zeleno 
orijentirani. 

 Nova kategorija planske zašite je regionalni park i mi  smo  ga planirali. To je  
područje koje mora sačuvati svoj identitet, ali isto tako omogućava sve 
gospodarske aktivnosti  pod uvjetom da ne  utječu  na onoj zbog  čega je predložen 
kao regionalni park. Ugrađena je i  Natura i planski prijedlog zaštite pojedinih zona.       
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  Postupanje s otpadom. To je područje  već nekako konsolidirano. Sustav je 
uspostavljen, Kaštijun radi. Dali smo osnovne smjernice, minimalne kriterije i općine 
i  gradovi  će to preuzimati, odnosno dalje  određivati.  

  Promet, cestovni promet, određeni  su uglavnom prioriteti, jer je  sama mreža  
već dobro postavljena, pa nismo  posebno morali intervenirati u  sustav prometa. 
Bilo je jako  važno odrediti obilaznice naselja.  Sada znate i  sami  da  veoma 
prometne ulice postaju dijelovi  samih  naselja i to je  opasno za  takva  područja.  

 Željeznički promet, nažalost, nema nekih velikih pomaka, ali planom smo  jasno 
i glasno odredili  visoku prugu, visoku učinkovitost i htjeli  smo odrediti  koridor. Da 
li  ćemo  to  doživjeti  ne znam, nema  baš  nekih  velikih obećanja.  

 Zračni promet, nema potrebe nikakvih povećanja zračnih luka. Jedino što  
želimo je da se izvrše određene  rekonstrukcije postojećih  kapaciteta i prije  svega 
da se tehnička,  tehnološka  i  sigurnosna strana  bude unapređena.  

 Pomorski promet. Novost plana su  sidrišta, koja  su izdvojena područja, sidrišta 
za  kruzere i nautičare. Želimo promovirati kontinuirani integralni promet.  

 Pošta, poštanska mreža i elektroničke komunikacije, su nešto što  se više 
manje određuje prostornim planovima općina i  gradova. Odredili smo  da se  
integralno gradi infrastruktura. Sada se gradi  elektronička komunikacijska  
infrastruktura. Govorim o  nepokretnoj, a pokretna je  usklađena sa  Uredbom za  
mobilnu telefoniju. To određuju u prostornom planu  općine ili grad.    

 Električna energija. Ne moram vam više puno o tome govoriti. Za TE Plomin 
uvjetovali smo u članku 126. da se moraju koristiti najsuvremenije  tehnologije , 
mjere zaštite, znajući  pozicije za  ljude i okoliš i  da se mora  koristiti plin ili 
obnovljivi  izvori  energije.  

 Plinska opskrba. Ažurirani  su  koridori, odnosno izgrađeni   dijelovi,  omogućen 
je sustav spajanja  na susjedne  države.  

 Navodnjavanje. Plan navodnjavanja  Istarske županije je  Izmjenama i  
dopunama prostornog plana doživio reviziju, ne samo  kroz ovaj  Županijski  plan, 
nego i kroz  izradu Strateške procjene utjecaja  na okoliš. Sukladno  rezultatima 
smo planom odredili uglavnom rezervacije prostora za  potencijalne velike 
akumulacije, jer iz  analize  je  proizašlo  da su  lokacije upitne, problematične, tako  
da smo odredili za  16 lokacija dodatnu  analizu, a planom smo odredili  samo  4. 
Jako je dobra bila suradnja  sa općinama i  gradovima.  

 Uređenje vodotoka i drugih voda. To je praktično obrana od  poplava, izgradnja  
retencija,  brane koje štite u  trenutku velikih  količina vode, pa   nestaju. 

 U  članku  124. posebno  je navedeno   za Pedrovicu,  za retenciju  Pedrovica i  
Pazinski  potok,  da se dodatno moraju  preispitati i  da se   kroz prostorni  plan 
općine Gračišće ili  Pićan, jer se  Sopajski  potok  nalazi  na granici, da će odrediti  
kako  dalje, odnosno  da se može čak i  lokacija ukinuti. 

 Vodoopskrbni  sustav, uglavnom funkcionira na nivou  Županije. Imamo 97 %  
izgrađeno, ali  smo prije  svega htjeli  osigurati mogućnost opskrbe vode u kritičnim 
razdobljima, racionalno korištenje  vode i  integraciju  resursa i tek nakon toga  
moći ćemo planirati spajanje sa Primorko-goranskom županijom.  
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 Odvodnja  otpadnih voda, nam je prije svega određen razvojni  sustav, stupanj 
obrade tih  voda, odnosno treći  stupanj za  osjetljiva  područja, kako  postupati  sa 
muljem i  preporučujemo kod gradnje, odnosno kod  planiranja  novih  lokacija, da 
se planiraju pročistači voda unutar poslovnih ili proizvodnih zona, pogotovo  van 
zaštićenog obalnog područja. Na taj način mislim da  omogućavamo polako 
preseljenje i da se što manje  tih voda pušta u  more, odnosno  da se  koriste  kao  
nekakva dodatna navodnjavanja i  za  neke  druge potrebe  te pročišćene vode..     

 Zaštita mora i kopnenih voda, je  danas više manje određeno, 4 zone 
vodozaštite plus  ustvari  samo  preuzete iz  dokumenata koji su bili  određeni i  na 
nivou zakona i na nivo Županijske skupštine. Za područje erozije  određene su 
smjernice i zaštita. 

 Vojne lokacije- Omogućili smo  prenamijene tih lokacija, one koje  vojska   više 
ne želi. 

 Na kraju imamo mjere sprječavanja nedovoljnog utjecaja na okoliš, koji  smo  
jasno odredili u ovim člancima, dok ove mjere ublažavanja utjecaja  plana na  
okoliš, ono što smo sada planirali, to  je kroz   Stratešku procjenu utjecaja na  okoliš 
analizirano i određene su mjere zaštite i u ovim člancima te su  mjere ugrađene.     

  To bi bilo sve, barem što se tiče ovog kratkog izlaganja. Hvala lijepa.  

 PREDSJEDNIK, zahvaljuje ravnateljici  Zavoda  za  prostorno uređenje gospođi  
Ingrad Paljar. Otvara raspravu za  klubove   vijećnika, za  koju se javljaju : Damir 
Kajin, u ime Kluba vijećnika ID, Evelina Biasiol Brkljačić u ime Kluba HSU-s, Tanja  
Vrbat, u ieme Kluba vijećnika  SDP-ea, Tedi  Chiavalon, u ime Kluba vijećnika IDS-
HNS-ZELENA STRANKA,  Marino  Roce,  u ime Kluba vijećnika HDZ-e.   

 DAMIR KAJIN, ID, kaže da je  malo prije  Župan  rekao  da je  Prostorni plan IŽ 
tijelo, živi organizam, ali je svaki prostorni plan i prvorazredno političko pitanje. I 
upravo  stog , ali vis a vis ovog izlaganja, želim prije svega apostrofirati našu  
poziciju u Piranskom zaljevu. Istarska  županija mora Prostornim planom  odrediti   
apsolutnu  nadležnost te granice  sredine Piranskog  zaljeva. Nije bitno da li  će to  
nekome zagorčiti život ili neće zagorčiti  život - Piranski zaljev je od  strateškog 
kako  istarskog, tako  i  nacionalnog interesa. Točno  je, o  njemu se danas vodi 
arbitraža, ali  bilo koje  odstupanje, ne daj  bože, moglo  bi  se protumačiti 
svojevrsnim «ustupkom».  Granica je  sredina conditio  sine quanon.  

 Drugo, ne znam što je  trebalo, recimo, pred  mjesec dana da se istupa  sa 
tezama  kako netko  blokira prostorni plan zbog Plomina C. Kada sam to  pročitao, 
to  sam pričao i  Županu, odmah  sam nazvao  gospođu Lutenberg, pomoćnicu  
ministra Ministarstva prostornog  uređenja i pitao zar je to istina.  Otprilike mi je  
odgovorila: pa  ti ja  smo  protestirali protiv Plomina C na  ugljen u  Opatiji, Lovranu 
i  Rijeci i  sada da bismo mi  bili  za TE Plomin C na ugljen.  Nakon toga se ovdje 
pljeskalo  kao  ne znam kome, ministru ove  Vlade, koja  ne vlada, kad Vlada ne 
vlada, onda vlada  konfužjon u kojemu  apsolutno ne  treba ništa niti  govoriti. 

 Kada govorimo konkretno o Prostornom planu,  imam  dojam da se njime 
privilegiraju veliki. Jasno, nema malih  bez  velikih i obrnuto, ali ono što  bih  sada 
predložio, prateći dobrih 15, 16 godina, da se ukine  urbanizacija  Barbarige i  
Dragonere. Vi znate da , ne znam  da li će to ići, da su tamo    konsultanti obitelji  
nekih bivših županijskih dužnosnika. Znam kako je ta  transakcija prijenosa   
Rusima, potom Talijanima  tekla, ali  pustimo  sada to. Ovdje imamo monumente, 
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nula bodova , ništa  se ne zbiva, Valelungu, nula bodova, ali  govorim  to prije 
svega zbog Muzila. Nemojte gospodo u Prostornom planu raditi to što  radite. 
Nemojte samo  tako lišiti  se, da ne kažem ustupiti ne znam kome pola Pule. Bili  
smo svojedobno protiv eksploatacije  nafte,  pa  budimo protiv i ovakvog  
Prostornog plana kada je  riječ o  Muzilu. 

 Želim spomenuti, a tiče  se prije svega nas u Buzetu, industrijska  zona Mala  
Huba. Kumovi, zrmani, koji su  prali  pare u  work shorima, trebali  su  graditi 
šporkim kapitalom  kompostanu  u Buzetu. Neki od njih su dosta vremena  nedavno 
proveli u  Remetincu. 

 Kamenolomi. Vi znate  za  moj  spor  sa gospodinom Galanom, čovjek koji je  
dobio najviše priznanje Istarske županije, koji  trenutno odrađuje kaznu  kućnog  
zatvora u  Italiji u trajanju od  3 godine. Znate moju  bitku protiv  kamenoloma ispod  
Raklja, odnosno Podrole. Brišite to ! Ja mislim da je taj kamenolom  naprosto 
mnoge  korumpirao, ali  bolje o tome šutjeti, neka  se  drugi  time bave.  

 Kada je riječ o Prostornom planu znate kako  neki   načelnici to prate. Imam još  
jedan lijepi  sudski spor  nedaleko od Pazina. Jedan od  načelnika kupuje 3 hektara 
zemlje od  jedne starice za 22.000,00 kuna, potom  poslovanje  općine prebacuje u  
jednu  banku, koja mu  zalaže jedan hektar tog zemljišta u protuvrijednosti 7.000,00 
kuna da dobije zajam od  200.000,00  eura.  Na čitavu  nizu  Istre je naprosto  tako.  
I što se može tamo  raditi ? Može se graditi 11 vila. Međutim, to  nije  ništa, ako  
pogledamo kako je privatizirana cijela  Općina Brtonigla, gdje  pojedinci mogu  
graditi na zemljištu  koje su  kupili od države za  bagatelnu cijenu. Normalno, takva 
je naša politika i  tu  nema nama više  spasa. 

 Plan, rekoh, pogoduje  velikima, ne pogoduje  malima, ali nekima se izlazi u  
susret. Ja ću osobno plan, da  se ne bi zakidalo  male, na neki  način podržati, jer 
se razvoj  se ne može kočiti, ali treba neke momente spomenuti. 

 Spomenuo  sam deurbanizaciju Barbarige i Dragonere. Ako je Grad Pula 
mogao Mariji Kapetanki deurbanizirati 4 hektara u srcu Rovinja, koje je htjela 
prodati  bratu Simona Pereza, a riječ je o kćerki istarske  heroine, koja je  bila  dva 
puta ranjena za  vrijeme II. svjetskog  rata, a kojoj su  ubili oca, mater, tri sestre i 
dva brata, e onda se može deurbanizirati i  Barbariga, odnosno  Dragonera.  

 I za kraj još  jedanput o kamenolomima.U prostornom planu je učinjen značajan  
iskorak. Čini mi  se da su  eksploatacijska  polja  sa 80 i  nešto  smanjena na  50  i  
nešto pola, ali  želim apostrofirati slučaj Križarovice uz spomenuti kamenolom ispod  
Raklja, u  Općini  Gračišće? Želim vjerovati da će se na neki  način  staviti  van 
funkcije. O  nekim drugim pojedinačnim urbnizacijama, na primjer  11 hektara u  
Balama kupljenih od obitelji Miton za 900.000,00 kuna, preprodano za  25. nekom 
drugom prilikom, ali rekoh, takvih smo,  jednostavno protiv  sebe ne možemo, iz 
ove  kože se jednostavno  ne da. 

 PREDSJEDNIK, naglašava da je vijećnik Damir Kajin imao lapsuz, kada je  
govorio  deurbanizaciji i  spominjao  Grad Rovinj. Grad Pula  teško da može  nešto  
deurbanizirati u  Rovinju, čisto  da  ne bude  zabune. 

 EVELINA BIASIOL BRKLJAČIĆ, SUH, spetabili  signori, in on saro' cosi lunga, 
non bilunghero talmente. Volevo  soltanto sofermarmi sul problemma  di Plomin III. 
Strateška  studija utjecaja  na okoliš Izmjena i  dopuna prostornog plana Istarske 
županije, glavna ocjena prihvatljivosti plana za  ekološku  mrežu, na stranici  16 
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piše  da energetski objekti u  skladu  sa odrednicama programa prostornog  
uređenja Republike  Hrvatske prihvaća  se  izgradnja  nove  TE Plomin C, ali  se 
planom uvjetuje da  za  planiranu  TE treba osigurati  energent ugljen ili  plin koji  će 
omogućiti  sigurnost i isplativost  ugoročne dobave potrebnih  količina za 
proizvodnju  električne energije uz primjenu isključivosti mjera, odnosno 
najsuvremenije tehnologije u zaštiti okoliša, a zdravlje za  čovjeka, koliko  smo u  
tome pričali u  tom našem ambijentu, mora biti  samo učinkovitije iz  ekonomskog 
aspekta, nije dovoljno, mora  se pogledati  aspekt ekološki  održivi  razvoj. Radi  
toga ćemo kod  glasanja  biti  suzdržani.   

 TANJA VRBAT, SDP,  hvala lijepa,  stimato presidente  del Consiglio, care 
coleghe e coleghi, assessori, buon giorno  a tutti, dobar dan  svima.  

 Riguardo a  questo punto dell'ordine  del giorno della nostra sessione odierna il 
nostro gruppo inssieme al Consiglio poggera queta proposta del piano  regolatore  
della Contea anche se abbiamo  qualche siserva a riguardo e io  diro  qualcosa su  
questo punto.  

 Prima di  tutto  le nostre  riserve riguardano  le ritenzioni idriche di  Sopot  della  
qualle il presidente  della Regione ha  dato  un'argumentazione abbastanza logica 
e buona, pensiamo  che  sia una  buona intenzione logica  e sostenibile. 

 La sexonda  riseva che abbiamo riguardo  questo piano  e  il  golf di Musil. E la  
terza grande riserva che abbiamo sono  delle  zone turistiche  che  cambiano  
considerevolmente sul  teritorio  sulla  citta'  di  Albona.  In guesto  sensso  daremo  
le endamenti   anche  se siamo  conssapevoli  che la loro  aprovazione  e  
altamente inprovabbile, comque li  daremo  peri il  publico.  

 Si trata di un documento protegico  di  vitale inportanza per tutti i  comuni, per  
tutte le  citta' della nostra  regiopne. Prima di  tutto  per le migliiae di  cittadini  che 
aspetano la aprovazione di  questo piano da lunghissimo  tempo per tanti  anni che  
sisolverano   alcuni problemmi  per loro vitali,  solo  la  citta'  di  Umago  ha pensso 
un migliaio  di quisiti    cittadini  che aspetano  l'aprovamento  di  questo piano, 
percio' noi assolutamente apogieremo  questo  piano  anche con queste tre riserve  
e andro  a spegare un po  di piu'   detagliatamente.  

 Dopustite  da malo detaljnije iznesem ova  3  amandmana koje ćemo  dati za  
koje smo svjesni  ako bi ušli u proceduru da bi blokirali  donošenje  plana  koji je od  
krajnje  nužnosti  da ga donesemo, jer zaista procedura je  započela  2009. godine 
i zaista svi  čekamo  da se taj  plan  donese, ali  u odnosu  na  tisuće  građana koji  
su  potpisali  određene peticije  za, prije svega, vodenu retenciju oko slapa  Sopot, 
6.826 potpisa gađana diljem Istre protivi se  tome, ja uvažavam ovo što  nam je  
Župan  rekao  da je to  jedna mogućnost koja može i  ne mora  biti, kao i  sve što  
se dešava u ovom planu. 

 Druga naša  rezerva koju imamo oko ovoga  plana i oko  čega ćemo uložiti 
amandman je oko golfa koji  bi se trebao  dogoditi na Muzilu. Znamo općenito  da 
naš   stav nije  baš oduševljenje oko  golf terena obzirom da i  na području  Grada 
Pule se nalazi  golf igralište već na Brijunima i  da se planiraju različita  golf igrališta 
kao  Negrin i  Porto Marico kod  Vodnjana, na području  Puljštine, Marlere na 
području  Ližnjana. Važno je  sjetiti se da je tokom javne  rasprave inicijativa  za  
Muzil  poduprta  s više od  5500 potpisa   građana Pule protiv prijedloga gradnje  
golf  igrališta na  Muzilu. Sjećamo  se da  je  naš kolega Gradonačelnik  Pule morao  
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bježati od  vlastitih građana kada se  o tome  razgovaralo ili  su  bar  tako prenijeli  
mediji. 

 Treća primjedba koju   imamo  na  plan tiče se Grada Labina. Naše kolege iz  
Labina prvenstveno  smatraju da prostorni plan u  tom  dijelu  nije  potrebno  
mijenjati, odnosno da  što se tiče Grada Labina može ostati  sažet Prostorni  plan. 
Poglavito je zanimljivo što jedno turističko područje  takozvani Perklog , koji   
trenutno ima pedesetak predviđenih turističkih kapaciteta, odnosno  ležajeva, 
povećava se za  650 ležajeva. To je jedno područje koje je  općenito  
nenastanjeno, koje je nedavno prodano, da sada ne idem obrazlagati kome, 
vjerujem  da ste već  čuli  o kome se radi, a povezano je  sa predsjednikom jedne 
velike Istarske stranke i vjerujemo i  nadamo  se   da to  neće donijeti  do  nekakvih  
prenamjena koje će opet donijeti određenim pojedincima milijunske zarade na 
račun ovakvih  prostorno-planskih izmjena, jer u ovakvim slučajevima, kao što je  
ovaj  slučaj kod Prkloga.. Imamo  dojam da se takve  izmjene donose  da se ide na 
ruku  špekulantima, investitorima, koji izvlače profit na račun nekakvih prostornih  
renti i  bogom danih  pozicija u  nedirnutom krajoliku u  samoj  neposrednoj blizini 
mora, na račun malog  slobodnog i neizgrađenog prostora kojeg bi  trebalo  čuvati 
za buduće generacije.  Vjerujemo da to samo naš dojam, da je to neće biti  tako. U 
području ima  drugih  nekakvih izmjena odnosno povećanja  turističkih  kapaciteta. 

 Kao Klub vijećnika SDP-SDSS-SDA HR, podržat ćemo ovaj vrlo važan  
dokument. Molimo  ravnateljica  Zavoda za prostorno uređenje da još  malo  
detaljnije obrazloži. Plan se donosio kroz  razne zakone. Možda će biti određene 
konfuzije  kada će lokalne razine donositi svoje planove. Da li smatrate da će biti 
problema, da li je ovaj sadašnji plan usuglašen sa sadašnjim zakonom, ako  
razumijete pitanje.  

 TEDI CHIAVALON, Klub vijećnika  IDS-HNS-ZELENA STRANKA, naglašava 
da će  Klub vijećnika IDS-HNS-ZELENA STRANKA, u ime kojeg imam čast govoriti,  
podržati navedene Izmjene i dopune prostornog  plana IŽ iz  jednostavnog  razloga 
što su  nakon dugog  vremena  uspjele   dvije  činjenice. Jedna je  da  plan koji 
imao  pred sobom je rezultat želje i volje gradskih i općinskih  vijeća da djeluju  na 
pojedinom području. Ovo nije nametanje volje Županije  bilo kojem gradu, bilo kojoj 
općini. Župan je promijenio možda jedan način, jedan stil i  prepustio  općinama i  
gradovima da  na svojim općinskim i  gradskim vijećima donesu odluke koje  će se 
odnositi  na  njihova  područja, a koje će biti  ugrađene u ovaj  plan. Mislim da kao 
županijski  vijećnici  bismo  trebali   respektirati  tu činjenicu. 

 Drugo, plan predstavlja  jednu  veliku pobjedu, pobjedu  svih nas vijećnika koji  
smo u nekoliko  mandata u ovoj  Županijskoj  skupštini insistirali  da energent u  TE 
Plomin C  ne bude ugljen. Ovaj  plan jasno  definira  da  energent mora  biti plin ili  
neki drugi  ekološki izvor energije.. Sjetite se koliko je  rasprava ovdje  bilo, koliko 
uvjeravanja od  raznoraznih institucija  da je  naša  borba  bespredmetna , do  toga  
da neće  dići,  da postoji  veći interes, da je jednostavno   predodređeno  da ugljen 
stanuje u  Plominu. Danas je jedna vijest prenesena  sa nekoliko portala  da je  
Indija  kao veliki proizvođač ugljena, sa ogromnim količinama ugljena koje ima u  
svojim rezervama, u svojim  strateškim planovima, odustala od termoelektrana na 
ugljen. Nešto se u  svijetu  dešava  sa ugljenom. Ne, koje je  Europska komisija  
rekla dogovoru između HEP-a i Marudemia, ide u  tom  smjeru, Drago mi je  da su 
svi  nadležni  u   ministarstvima    prepoznali  volju i  želju građana Istre  da se 
riješe tog onečišćivača i da napokon počnemo i  na Labinštini i u  cijeloj  Istri  disati  
punim plućima. Zato  podcrtavam ovu  pobjedu svih nas koji  smo uporno insistirali  
da ugljen ne stanuje u  Plominu. Ovaj plan do sada jasno i  nedvosmisleno to 
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definira. Nadam se da će uskoro doći  trenutka kada će ta karbonjera jednog dana  
za uvijek  stati s  radom i  početi  sa nekakvim nama  dražim ekološkim 
energentima.  

 MARINO ROCE, ističe da će Klub vijećnika HDZ-ea biti  suzdržan kog  glasanja 
o Prostornom planu  IŽ, iako je bitan dokument, koji je  nužno potreban Istarskoj 
županiji, ali danas i  nakon  odgovora   koji  mi je  Župan dao, shvatio  sam da 
nismo  dobro  shvatili prostorni plan, jer odgovor  da je AZRRI čekao ovaj prostorni 
plan  da bi  mogao početi  saditi  maslinik,  ne shvaćam što je u  tom prostornom 
planu  i  kako sam ga ja  isčitavao, jer   to  tamo  nisam čitao, a  s druge strane u  
Vodnjanu je  80  hektara paralelno privatna tvrtka  posadila  masline, pa  me je  taj  
odgovor  zbunio i oko  prostornog plana. 

 Drugo, mislim da  trebamo  biti  ozbiljniji i odlučniji u  prostornom  planu, uz  to 
što mogu  reći da vidim da je  stručno dobar dio uhvatio i uradilo, ali  ima puno 
politizacije, koju  sam osjetio. Jedan ću primjer  reći  golf igrališta. Nikada nismo  
rekli da smo protiv golf igrališta. Jesmo za  njih, ali  mislimo  da će  Istri biti  
dovoljno   4 do  5 golf igrališta, ako  je i to  previše. Mislim da  smo se  mogli 
odrediti za  5 ili  6 lokacija, bez  obzira koliko je netko unutra potrošio, mogao mu  
se prostor  ograničiti i  vezati  na  najkvalitetnije lokacije. U  prvom  redu  ako  
gledamo  kvalitetno, trebamo  gledati  sa aspekta vode, one lokacije  koje mogu u 
prvom redu koristiti otpadne i  nepitke vode. Znamo što se već desilo  na jednom 
golf igralištu kada je  nastala  suša  ili  ne znam što  je  bilo, ali  znam da je  bio 
prigovor i da se ispod žita potpisao  neki ugovor  sa Buzetskim  vodovodom da se 
može koristiti  voda  za  zalijevanje na Kanpinskom. Nismo protiv  golf igrališta, ali  
mislim da  treba to  stručno i  kvalitetno  odraditi, a ovako pustiti toliko, ne znam 
kome je interes, ili  nekome tko  hoće sa time manipulirati, a s druge  strane kada 
se  grade ti  golf igrališta ovdje u  Istri  vidimo  da su na kraju bile više priče i više 
trgovina, ne znam što  se trgovalo, jer ništa  se nije  realiziralo. Dakle, ozbiljno 
odredimo  koje lokacije  želimo. Mislim da bismo  razgovarali s ozbiljnim 
potencijalnim investitorima i  da bi  se onda u  tom ozbiljnom poslu  nešto i  
napravilo.  Ovako  se većinom razgovaralo  s mešetarima koji su  došli do momenta  
dok im bankarski  fondovi  nisu  presušili, pa  se  stalo, a sada se mnoge  rasprave 
vode iza žita tko  će taj  novac  vratiti ili  nadoknaditi. Ima pozitivnih i  kvalitetnih  
momenata. Nije se spomenulo, ali ako se urbanizirano područje, građevinsko  
područje, nakon pet godina ukida ako  se na njemu  nije nešto poduzelo. Mislim  da 
je  to pošteno i u  redu  da se  barem malo  prekine manipulacija prostorom u 
kojemu  se nekome urbanizira prostor da bi  zaradio, pa  ako  ne stigne u  5, stići  
će nakon 10  godina, ako  nakon 5 godina   nisi uspio  prodati ono što si  kupio da 
bis preprodao, pa i  5 godina je  bilo previše  dati.  

 PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu za klubove vijećnika i otvara                                                                                                                                                                                                                                                          
pojedinačnu  raspravu za  koju  se javila  vijećnica Vesna Sčira Knapić. 

 VESNA ŠĆIRA KNAPIĆ, IDS,  naglašava  da želi samo ispraviti navode  Kluba 
vijećnika  SDP-ea i stavove  njihovih  kolega iz  Labina. Ne bi  se  složila  da je  
planom  sve definirano. Misli da je  Županijski plan  definirao i  preuzeo izgradnju  
Srednje  muzičke škole i Doma umirovljenika, kao dva bitna objekta i  sadržaja za  
Grad Labin, pa ih ovim izmjenama apsolutno  podržava, a  to postojećim planom, 
podsjeća kolege, ne bi bilo moguće.      .  

 PREDSJEDNIK, utvrđuje  da je  time završena  rasprava, predložena  3 
amandmana od  strane Kluba vijećnika  SDP-ea, iako  ne baš  100 %  po proceduri, 
pa  moli  predlagatelja Prostornog  plana  Župana  da se izjasni  o  amandmanima. 
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 ŽUPAN IŽ, naglašava ako želimo donijeti Prostorni plan IŽ da trebamo poštivati 
proceduru. Amandmani  nisu  tema Županijske  skupštine, jer ukoliko bi se ti  
amandmani prihvatili, cijela se priču  javne rasprave vraća natrag, a rok za  
donošenje plana je do 15.06.2016. godine Stoga te amandmane ne prihvaća, 
odnosno odbija. 

 PREDSJEDNIK, utvrđuje da Klub vijećnika SDP-ea odustaje od  glasanja  o  
svojim amandmanima.  Zahvaljuje na  razumijevanju . Zaključuje raspravu i daje na 
glasanje Odluku o donošenju  Izmjena i  dopuna prostornog plana Istarske 
županije, te nakon glasanja  konstatira da je  Skupština sa 33 glasova «ZA», bez 
glasova «PROTIV» i 5 «SUZDRŽANIH»  glasova,  donijela  

ODLUKU 

o donošenju  Izmjena i  dopuna Prostornog plana Istarske županije 

 AD – 5 Informacija o učinku sanacijskog postupka na Opću bolnicu               
Pula 

 Sjednici  prisustvuje  doc. Irena Hrstić, ravnateljica  Opće bolnice  Pula. 

 Kraće uvodne  napomene je dao  Valerio  Drandić,  u ime Upravnog  vijeća 
Opće bolnice Pula, a  nakon toga šire obrazloženje  dr. Irena Hrstić. .  

VALERIO DRANDIĆ: predsjednik  Upravnog  vijeća  Opće bolnice  Pula, ističe  da 
informacije o  Općoj  bolnici, o  najvećoj istarskoj i  najznačajnijoj ustanovi, koja  po  
svom proračunu premašuje i Županiju, su uvijek jako  bitne i  predmet velikog 
interesa vijećnika Skupštine Istarske županije. Ovaj put  je  razlog više zato što   su  
nam zbivanja u  Općoj  bolnici  Pula  vrlo  intenzivna, nezavisno  da li  se radi  o  
gradnji i  opremanju nove bolnice ili  se  radi  o samoj sanaciji, čiji  smo  svjedoci  
bili  prethodne dvije godine. Naime, od nedavno Istarska županija je  vratila ili  
Istarskoj županiji je  vraćena na upravljanje Opća bolnica Pula. Kao što znate, 
mogli  ste pročitati konstituirano je  ponovno  novi Upravno  vijeće koje  u ime 
osnivača Istarske županije upravlja bolnicom i koje je odmah imenovalo i  vršitelja  
dužnosti u imenu  dr. Irene Hrstić. Sutra imamo i sjednicu  Upravnog  vijeća na 
kojoj  namjeravamo  imenovati ravnatelja  Opće bolnice  Pula, dakle, bez onog  
dodatka  vršitelj  dužnosti.  

 U samom uvodu  ne bih  vam pričao o učincima Sanacijskog  postupka  na 
samu Opću  bolnicu  Pula, jer će vas o tome vrlo detaljno upoznati dr. Irena Hrstić. 
Želim vam  reći  da u ovom  trenutku bolnica  dobro posluje i da se dobro  nosi  sa 
ogromnom investicijom koja će u  krajnosti  doseći  600 milijuna kuna. Postoje  
određeni problemi  koji su možda  sada već   evidentno, jer svi  koji  pratite  
gradilište možete vidjeti  da je  dosta umireno  i  da ona  brzina radova na koju  smo  
bili  naviknuti  do  nedavno  trenutno je utihnula. Nedavno   smo i u  medijima  rekli 
da ima više razloga zašto je to  tako,  a to je tako zato što očekujemo  definitivno 
izradu   svih projektnih izmjena kojima smo  naručili   da bi  naša  bolnica  bila  
usklađena  sa svim  zakonskim promjenama koje su u  međuvremenu  nastale, ali i  
tehnološkim promjenama i  našim željama. 

 Drugi  razlog  je očito problem  samog izvođača radova Zagreb-gradnje u 
komunikaciji u ugovaranju  sa kooperantima. Pretpostavljam  svemu  kumuju  vrlo  
niske  cijene kojima smo  se  ponosili  kada smo ugovorili i  kada smo  se za 
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bolnicu  povoljno kroz  natječaj izborili za  cijenu od  svega 350 milijuna kuna, što 
se  građevinsko  obrtničkih  radova  tiče. 

 Tjedno održavamo  koordinacije. Mjesečno održavamo povjerenstva. Posljednje  
povjerenstvo smo imali u četvrtak, gdje uvijek prisustvuje  pomoćnik ministar  
zdravlja. Tako je bilo i ovaj put . Tema je  bila široka problematika događanja  na  
gradilištu i uskoro ćemo zajedno  sa Ministarstvom i  ministrom održati  jedan važan  
sastanak  sa Zagreb-gradnjom i  nadam se i  vjerujemo u  to  da ćemo prebroditi  
sve teškoće i  da će nam zapravo preostati samo  bitka za  tekuće poslovanje i  da 
se u  toj  niši  borimo za što povoljniji status i što  veći uspjeh. 

 Pozivam ravnateljicu dr, Irenu  Hrstić da  vas informira o  učincima  same  
sanacije.  

 Dr. IRENA HRSTIĆ,  zahvaljuje  se na prilici  da vizualno prikaže ono što su  
vijećnici imali prilike u  tekstu  pročitati. Brojke su  iste, uz  malu  dopunu što je  
tražio Odbor za  društvene djelatnosti, tako  da ta dva slajda nećete naći  u  tekstu, 
ali  ću  vam ih  obrazložiti.  

 Na početku  bih rekla neskromno i subjektivno da mislim da je  1254 radnika  
Pulske bolnice završilo postupak sanacije sa jednom  vrlo  dobrom ocjenom, što 
znači još  malo  mjesta za   popravak ima, ali  vjerujem da smo  dobro  radili, da će  
barem slični  komentari biti  vaši. 

 Svi znate pravnu osnovu  same sanacije od  2013. godine, od  travnja kada je  
donesena odluka. Sanacijska  uprava je imenovana  23. srpnja i  negdje počeli  sa 
radom 1. kolovoza  2013. godine . Ove godine izmjenama i  dopunama Zakona o 
sanaciji  bolnica je vraćena Županiji  na upravljanje.  Prilikom  vraćanja  bolnice 
Županiji  je  predložen i   tekst tripartitnog sporazuma između  Ministarstva zdravlja,   
Istarske  županije i  Opće bolnice  Pula. U  tom se sporazumu   navode  podaci  da 
su ukupne obaveze  nekako  baza  za  dalje poslovanje  Pulske  bolnice. Sam tekst 
u  tom sporazumu, članak  2. govori o  činjenici da  ono što su, ja bih  rekla, 
povijesni dugovi, ostali  dugovi, odnosno  nesanirani  dugovi, defakto  Pulska  
bolnica trebala iz redovnog  poslovanja sanirati kroz  racionalizaciju poslovanja. 
Ovo  sam  vam  podcrtala  s razlogom, što  ćete vidjeti  kasnije. 

 Da krenem od  financijskog poslovanja. Brojke  koje imate ste dobili prije  same 
sjednice. Financijsko poslovanje  smo uzeli  sa datumom 31.07.2013. godine, tog  
trenutka kada smo  preuzeli  bolnicu i dajemo  Izvješće sa podacima od  
31.012.2015. godine, što  je  datum u  samom  sporazumu.  Vidjet ćete u brojkama 
u  zadnjoj  koloni da sam napisala koliko  su  smanjene  defakto obaveze  Pulske 
bolnice u, ja  bih rekla, dvije godine same sanacijskog  postupka. Vidjet ćete ono 
što je  bitno,  zašto  sam  vam navela  više od  365 dana, odnosno 180-do 365 
dana, jer se radi o odgovornom poslovanju. Svi mi imamo  fiskalnu  odgovornost i  
morali  bismo  račune plaćati u roku od  60  dana.  No, bolnica je prije same 
sanacije imala jako puno  računa koji su bili preko  365  dana. Fiksna brojka od  
74.000,00 kuna je račun koji osporavamo zato što  još uvijek tu  stoji,  nije  riješen. 

 Što  je nama  bio zadataka ? Prvo  smo morali  raditi  na rashodima. Zatim  smo 
pokušali  raditi na prihodima, a ono što je bilo  cijelo  vrijeme nekakav kontinuitet do 
državno, odnosno da pokušamo povećati kvalitetu  rada i  broj usluga. Kroz  
godine, ako gledate samo 2013. i  2015. godinu,  imali  smo zatečeno stanje, 
zatečen ugovor  sa HZZO-om. Započeli  smo  sa  određenim organizacijskim, 
odnosno reorganizacijskim promjenama, koje smo i u 2014. godini  nastavili. Opet 
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smo  dobili ugovor  s kojim nismo mogli pregovarati,  vidjet ćete kasnije, u 
mjesečnim , odnosno godišnjim limiima, pa  smo  2014. godine  pristupili  dodatnoj  
doradi  same reorganizacije, da bismo  2015. godine izlaskom HZZO-a iz riznice, 
da bi nekako olabavilo mogućnost  poslovanja, jer je  tijekom 2015. godine bolnica 
bila plaćena prema onome što je sama izvršila. Namjerno  sam vam stavila  gradnju  
bolnice, ali je  započela početkom  2015. godine, što znači  da smo u  2015. godini  
radili i  gradili  bolnicu, a vi  svi  koji ste bili barem direktno ili indirektno korisnici 
usluga znate što znači  koristiti  bolnicu u kojoj je  gradilište pored same ustanove.  

 Kada gledate rashode poslovanja,  rekla sam vam  da nam je  prvi start  bio  da 
pokušamo rashode poslovanja minimalizirati, pa  sam stavila  2012. godinu, - iznosi 
su u milijunima kuna, - iz razloga što je to bila cijela  godina   bila  bez  sanacije. 
2013. godina je  bila  5 mjeseci  sanacije, a 2014. i 2015. godina  su  bile 
sanacijske godine. Vidjet ćete da na godišnjem nivou je  15 milijuna kuna  ušteđeno 
za  svaku tu godinu i  vidite kako padaju  donje  brojke  8,3, te 3,5, 1,3 milijuna 
kuna  do  same organizacijske scheme, Sjetite se članka 2.  iz  sporazuma koji  
sam navela. Još postoje minimalne mogućnosti čim je  krivulja tako niska. Znači, da 
u prvoj godini maksimalne  reorganizacijske mogućnosti  koje jesu za  bolnicu  
županijskog karaktera, odnosno druge  kategorije, moguće.  

 Namjena, napisano  HZZO i ugovor,  defakto je jednostrano, bez  obzira što se 
zove ugovor. To je ugovor kojim ne možete  pregovarati. Dobijete ga na  potpis, ali 
iznosom koji je  određen,  vrlo  su indikativne brojke koje Pulska  bolnica, Istarska  
bolnica, dobivala kroz  godine. Od  2011. godine svaka  brojka  govori koliki  je 
minus  svake  slijedeće godine. 2014. godine sanacijom smo  defakto imali najmanji  
financijski  godišnjih prihod. 2015. godina, hvala  bogu, ima svoju  godinu kada je  
bolnica  bila plaćena po izvršenju poslova. Činjenica je  da je  u ovoj  brojci dio  
novca  korekcije  cijene usluga od  strane  HZZO-a. 

  Kada radite sanaciju ništa  vam ne znači  da li  radite dobro ako se ne 
usporedite  sa drugima, barem sličnim bolnicama, pa smo  tražili javno  dostupne 
podatke. Kako su podaci javno  dostupni, tako  smo se uspoređivali  sa drugim  
bolnicama, ali ovdje  sam navela  samo  bolnice  druge  kategorije i  vidite koliko je 
godišnji limit veći  u odnosu  na  Pulsku  bolnicu. Uzmite u obzir  da  Varaždinu je  
pripojen Novi  Marof, Slavonskom Brodu  pripojena Nova Gradiška, Zadarsku 
bolnicu. Ništa nije  usmjereno  prema  aktualnom ministru  zdravlja, obzirom da je 
on  iz  Zadra, Zadarska  bolnica je po  broju kreveta, po  strukturi usluga koje  
pruža, gotovo identična, a i po  regiji kojoj pripada Istarskoj županiji. Zadar svih  
ovih  godina, pa i u 2015. godini, ima  3,5 milijuna kuna, zapamtite ovu  brojku, 
mjesečno  više nego Pulska  bolnica. . 

 Kad vam govorimo o naturalnim pokazateljima,  podrazumijevamo  nešto što  
smo radili, vidite da je broj postupaka u  2015. godini  bio veći za  3,5 %. U  godini  
kada smo gradili  bolnicu  uspjeli smo pružiti veći  broj  usluga. Naveli  smo  broj  
dana hospitalizacije. To je bila  tendencija  prema nacionalnom planu, usmjeravanje  
prema dnevnoj  bolnici, održavanje kvalitete, ali  drukčiji  vid pružanja  usluge. 
Vidite  da ti  financijski pokazatelji, ostvarenje  kroz  stacionar, stacionar  
podrazumijeva bolnicu, poliklinika podrazumijeva ambulante, da pojednostavim, su 
značajno  veći, ali  tu ima  3,5 %  više  ostvarenog  posla u odnosu  na 2014. 
godinu.  

 Ova dva ili  tri  slijedeća slajda  u  biti  naznačuju  članove  Obora za  društvene  
djelatnosti kada su prošli  tjedan nastupali. Bilo  je pitanje kako su  javno dostupni  
samo  financijski  podaci, bilo je  pitanje usporedbe naturalnih  pokazatelja,  da li su 
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bolnice  koje su dobile  više novaca  više napravile.  I kada gledate čistu  
usporedbu  broja  slučajeva, vidite  da Pulska  bolnica u 2015. godini  je napravila 7 
%  više usluga od  svih  ovih  usporednih  bolnica. Plaćanja koja su  bila, da vas  
sada ne zamaram,  što znači  niveliranje, i ovi indikatori kvalitete, u  svakom slučaju 
nije  padala u  nikakvoj  kvaliteti i u  niveliranju. Moram biti iskrena, dobila  se 
određena  svota  novaca, ali  zasigurno  ne  kao i  druge bolnice. 

 Bolnicu Lovran  sam vam stavila  za usporedbu zato što Lovran je  tradicionalno 
bolnica, u medijima govore  da najidealnije posluje, odnosno  da je uvijek  
pozitivna. Ona to  stvarno i  je, ali  ne smije se zaboraviti  da Lovranska  bolnica 
nema hitnu  službu. Oni  rade hladan program i  u principu   rade samo  jednu  
djelatnost, a to je kirurgija. Rijeku  sam vam stavila  kao  KBC-e. Brojke se ne 
trebaju uspoređivati, ali  čisto  da vidite  regije i  tu  spadaju  Pula, Lovran i  Rijeka u 
zapadnu  regiju. Dakle, ono što smo svi mi  izvršili, to je  onih 16 milijuna kuna što  
nam nije plaćeno. U principu smo  se trebali  solidarno odreći  za  druge regije u  
Hrvatskoj, a ne radi  samih  sebe.  

 Ono što je bitno i  sada sam neposredno prije ove  sjednice dobila  podatke koji  
jasno govore o razlici između, dakle, moglo je pisati bolnica  xy koliko je  Pulska  
bolnica i u 2014. i u 2015. godini napravila više pregleda u  polikliničkoj  djelatnosti i  
koliko  je  pulska  bolnica napravila više hospitalizacija, znači, one brojke  kada 
kažemo, osim što  financijski  dobili manje, zasigurno  smo i  napravili više. Ja ne 
ulazim ovdje, da tako kažem, u kategoriju usluga, ali brojke govore same za  sebe. 

 Gdje se sada nalazimo u  2016. godini ? Dala sam  mjesečne limite. Od  15,6 
milijuna kuna 2011. godine smanjen nam je limit u odnosu  na prošlu  godinu  za 
400.000,00 kuna mjesečno. Sva sreća  da nismo pali  na najniži  limit  iz  2013. 
godine, ali što to sada nama  znači. Još uvijek potpisujemo ugovore koji  nastavljaju  
sa prošlom godinom, ali  nismo  sigurni  da će nam biti plaćeno ono što  smo  
napravili.  

 Ove  sam vam pokušala pokazati  koji  su mjesečni prihodi  Pulske  bolnice i  
realni rashodi koje imamo. Limit je  15,6 milijuna kuna. Posebno su skupi  lijekovi,  
što potrošimo  to i  dobijemo. Uglavnom su  to onkološki  lijekovi. I ovo dalje  su  
nekakve dodatne zarade koje su  varijabilne, tako da  Pulska  bolnica  mjesečno 
prihoduje oko 20 milijuna kuna,  a kada gledate usluge, odnosno rashode koje 
imamo, na plaće odlazi 14, na lijekove i  potrošni  medicinski  materijal 5,5, na 
režijske troškove oko  3 milijuna kuna. Vidite i  sami da smo  negdje oko 3 milijun 
kuna gotovo redovito  svaki mjesec u minusu i što to znači u odnosu na fiskalnu  
odgovornost same Uprave. Odgovorno  tvrdim  da uz ove uvjete poslovanja, ako  
moramo  pružiti sveobuhvatnu zdravstvenu zaštitu, ako  poslujemo  na dvije  
lokacije, a poslujemo, hvala bogu još  kratko  vrijeme, i  ako imamo  otpisanu 
opremu od  85 %,  ovo  nam je realan mjesečni  gubitak.  

 Što smo do sada napravili u ovoj  godini da bismo balansirano  poslovali? 
Poslali smo dopis HZZO-u, tražimo  na osnovu brojki, ne na osnovu rekla  bih  
čarobne  kugle, da nam se osnovni limit  poveća  sa 15,6 na 18,5 milijuna kuna, i  
da nam se posebno   skupi  lijekovi  povećaju  za   pola milijuna kuna, odnosno 
koliko potrošimo  da nam se to i plati. 

 U  slučaju da moramo   vraćati dospjeli  dug o  kojem se priča  u  sporazumu,   
radi se o  dospjelim obavezama od   43 milijuna kuna uz  36 mjeseci  rok  vraćanja, 
već je prošlo pola  2016. godine, smatramo  da nam je  potrebno još  dodatni 
prihoda od 1,8 milijuna kuna, jer davno  racionalizacija, ako  sam rekla da je ocjena 
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rada Pulske  bolnice četvrtka, znači do  petice  ima još  nešto malo prostora, ali  
nema prostora za  3,5 milijuna kuna. 

 Vraćam  se na članak 2. samog tripartitnog  sporazuma, koji  glasi  kako  glasi, 
mi  smatramo da  bilo  tko stoji ovdje ili  tko  će stajati  sutra ovdje ili  nebitno  kada, 
ako  misli ozbiljno odgovorno  fiskalno poslovati, mislim da u  tom tekstu sporazuma 
mora biti  dodatak, i  kao  ovakav tekst se ne može potpisati.  

 Uvijek završavam    svoju  prezentaciju  s ovom slikom, jer je  prekrasna, a 
slobodna sam za  pitanja  i odgovore iako ih znam. Zahvaljujem se na pažnji.  

 PREDSJEDNIK, zahvaljuje se gospodi  dr. Ireni  Hrstić i daje  riječ gospodinu 
Županu, koji  je izrazio  želju  da se završno  obrati.  

 ŽUPAN IŽ, naglašava  da apsolutno podržava razmišljanje koje je  i sama 
upraviteljica bolnice  dr. Irena Hrstić  rekla, ali  i  naš  Odbor za  društvene 
djelatnosti, da ova  Skupština  defakto  ne ovlasti Župana da može potpisati ovakav 
ugovor  dok se članak  2 ne promjeni, odnosno  dok država  kaže da neće  nove 
obaveze prebaciti  na bolnicu ili  prevedeno  na  Županiju  kao osnivača bolnice. Ne 
želim takav ugovor  i  sporazum potpisati. 

 PREDSJEDNIK,  naglašava da je Odbor za  društvene djelatnosti  donio  svoj 
Zaključak koji glasi  : Obor za društvene djelatnosti je  donio  Zaključak  da se 
podržava prijedlog  Zaključka kojim  se prihvaća Informacija o učinku   sanacijskog 
postupka na Opću bolnicu  Pula  predlaže Skupštini  Istarske županije da isto  
prihvati u predloženom tekstu. I da se predlaže Skupštini  Istarske županije  da ne 
prihvati  nepodmirene dospjele obveze u iznosu od  43.275.111,00 kuna već  da se 
isti  podmiri iz  sredstava Proračuna Republike  Hrvatske.           

 Otvara raspravu za  klubove vijećnika za  koju se javljaju  vijećnici  Damir  Kajin 
i Tedi  Chiavalon.  

 DAMIR  KAJIN, Klub vijećnika  ID, smatra da bi  prije svega trebalo   podsjetiti 
vijećnik, ali i istarsku javnost kada kreće opcija bolnica,  kako je došlo do  sanacije, 
te  imenovanje  gospođe  dr. Irene Hrstić sanacijskom ravnateljicom.  

 Opća bolnica kreće u vrijeme kada su  se vidjeli neki iz pojedinih stranka na 
ovom prostoru dok  su se neki krstili  riječima ili  epitetima kiler i  mafijaš. Istina da 
se netko  treći izborio  da ta bolnica krene. Sjećam se isto  tako  skepse oko 
sanacijskog programa kojeg je  ponudio ondašnji  ministar, gospodin Ostojić, 
sjećam se kako je  reagiralo ovo tijelo  na taj financijski  program, a sve se to  može 
jasno obznaniti i uvidom u  fonograme ove sjednice. 

 Jasno  je da je u ono vrijeme lokalna politika štitila svoje kadrove. Gospođa 
Hrstić je bila kadar i izbor gospodina Ostojića. Osobno mislim  da je gospođa Hrstić 
odradila jedan ogroman posao i osuđujem se reći, možda, je bila najbolji 
rukovoditelj  te zdravstvene ustanove u zadnji  20-tak godina, jer sam imao prilike 
pratiti što se dešavalo. Želim citirati gospođu Hrstić, koja između ostalog kaže da  iz  
HZZO-a dobivamo nešto  manje od 16 milijuna kuna, redovni  limit, a samo za rad 
na lokaciji  1, 2, ne znam kako ih nazvati, što će trajati  još  nekih dvije godine, 
mjesečno treba osigurati 600 do 700.000,00 kuna. U odnosu na lanjski limit je manji 
za 1 do  2 milijuna kuna. Jako je teško raspoređivati novac i planirati pružanje 
zdravstvenih  usluga kada se ne zna s kojim će se budžetom raspolagati u  
narednih nekoliko mjeseci. Citiram gospođu  Hrstić kada kaže da smo prošle 
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godine uspjelo  zadržavati se  na nuli, dok je  HZZO plaćao usluge pružanja iznad 
limit, ali  nam je neplaćeno ostalo 19 milijuna kuna pruženih  usluga. I to je onaj 
iznos  za koji  bi  se trebalo boriti na relaciji između Županije i  HZZO-a. Kada ovdje  
govorimo o  neracionalnosti  moram  spomenuti da na primjer za fešte, PR, medije, 
intelektualne usluge, u Istri godišnje trošimo više od  100 milijuna kuna. Sada se 
vodi  spor zašto je  Pulska  bolnica proglašena kao «super regionalna bolnica». I  ja 
se pitam zašto bismo mi  bili  ispod bilo  koga, ali  isto tako mislim da se može 
racionalizirati poslovanje, ne više u  bolnici koliko pri Županiji, u  gradovima, 
odnosno  općinama.  Ovdje isto  vidimo  da  31.07.2013. godine ukupne obveze za  
bolnicu  su iznosile  205,8 milijuna kuna, a ukupni iznos  bez  kreditnih  sredstava je  
bio  169,3 milijuna kuna. Na dan  31.012., znači, nakon  dvije i pol  godine ukupne 
obveze iznose 145,3 milijuna kuna, a ukupne obveze  bez  kreditnih  sredstava,  
vidjeli  smo u ovim slajdovima, 75 milijuna kuna. Sanacija  koja  se dogodila 
moramo priznati, moramo  biti  fer,  ipak je  nečemu pridonijela.  Žalim što  se u  ni  
jednom trenutku na početku  nije odmah vidjelo i  ne znam  zašto se moralo biti 
protiv. 43,2 milijuna kuna iznosa za nepodmirene obveze. Tražimo  da se to  
podmiri iz  Proračuna Republike  Hrvatske, ali što ako se  to  ne dogodi  da li je  
Opća bolnica  spremna  racionalizirati možda poslovanje, ako je to uopće više 
moguće ili  ćemo  se mi  morati  na neki  drukčiji  način usredotočiti i pomoći  toj 
vitalnoj, ja bih  rekao, regionalnoj ili  ne znam kako je  nazvati ustanovi.  Jasno  je 
da ono što  čovjeka najviše vrijeđa  to su ti  različiti limiti između, na primjer, 
Varaždinske, Slavonsko-brodske, Zadarske, Pulske  bolnice. I prije smo   vidjeli  da  
Zadar ima na godišnjoj  razini prihod ili prihoduje 267 milijuna kuna, a Pula  40 
milijuna kuna manje, a sve je  kako  je  nam rečeno manje više slično ili  isto.  

 Inače, sanacijski program,  kada govorimo o zdravlju, ministra Ostojića i   šest 
mjeseci ove  Vlade, koja ne vlada,   koštalo  je  Hrvatske  građane  3,5 milijardi  
kuna, a gubici koji su  zatečeni  početkom ove  godine, iznose  negdje 2,5 milijardi 
kuna. Zdravstveni sustav inače na  godišnjoj razni košta negdje oko, ako se ne 
varam, 22, 23 milijarde kuna. Zdravstveni  sustav je sigurno  najkompleksniji  
sustav uz  školstvo u  Republici  Hrvatskoj, u kojem radi  preko 70.000, što  
liječnika, što  medicinskog osoblja i ostali. Od njih ovisi zdravlje cijele nacije. Želim 
se zahvaliti  svima onima koji su pripomogli ovakvim financijskim rezultatima, 
liječnicima, sestrama itd. Treba  imati  na umu  činjenicu  da je  Pulska  bolnica , 
vjerojatno, nakon  Uljanika, najveća po broju  zaposlenih u  Istarskoj županiji. Sve u  
svemu, ipak, je  taj Sanacijski program, prema kojem su  neki  bili skeptični u velikoj 
mjeri pripomogao ovakvim financijskim  rezultatima koji  nisu  idealni, ali  daleko  
bolji no prije sanacije.  

 PREDSJEDNIK, naglašava da ne želi ulaziti u  polemiku,. Svašta sam sada 
čuo, ali radi ispravnosti, zbog  javnosti i svih, neke  stvari  koje su  izrečene 
jednostavno ne  stoje. Skupština Istarske županije nije nikada bila protiv  sanacije 
bolnice. Skupština je  donijela Odluku o sanaciji bolnice i Odluku o prijenosu 
upravljačkih  prava. To  govorim  radi istine, ništa drugo, ne želim uopće ulaziti u  
polemiku sa prethodnim govornicom.   

TEDI  CHIAVALON, Klub vijećnika IDS-HNS-ZELENA STRANKA, naglašava  da bi 
u ime  Kluba vijećnika zaista htio pohvaliti i zahvaliti se  dr. Ireni  Hrstić na svemu 
onome što je svojim predanim radom napravila u  razdoblju  sanacije  bolnice.  
Zaista smo imali  nebrojeno puta priliku  slušati i vidjeti iz  prve ruke ono što je u 
našoj  Općoj  bolnici učinjeno u  ovom sanacijskom razdoblju i zaista vjerujem da  
je njezin osobni tač  svemu  tome itekako  doprinio. Zato u ime svih nas ovdje 
doktorice još  jedanput zaista velika zahvala. Na kraju  krajeva ovi brojevi  govore 
sve ono što je  učinjeno. Ono što  kroz  brojeve ne vidimo je humani pristup  radu, 
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ono što karakterizira veliku  većinu  svih  djelatnika Pulske opće  bolnice,  oni  nisu  
opremljeni možda najboljim tehničkim uvjetima, oni  vjerojatno  nemaju  najbolju  
opremu, vidjeli  smo da je  razina otpisa opreme  na 85 %, ali ti  doktori, te 
medicinske  sestre, to osoblje, zaista zaslužuje  naše  najdulju zahvalu.  

 Iz  brojeva koji su predstavljeni vidimo ustvari jednu  drugu  stvar. Vidimo da 
smo cijelo  vrijeme ustvari jedan veliki  eksperiment. Jedna Vlada ima jedan način 
za izlazak iz  krize, koja  trese ovaj sektor praktički od osamostaljenja Republike  
Hrvatske, druga ima svoj način, onda se  jedna suprotstavlja  drugoj, a brojke  su  
neumoljive. Brojke su jednostavne i o  brojkama treba tražiti  rješenje. Nama 
nedostaje u ovom trenutku 3,5 do  4 milijuna kuna mjesečno da bi  bolnica 
funkcionirala  bez  gubitka. Gdje tražiti  tih  3,5 – 4 milijuna kuna ? Tražiti ih  tamo 
gdje im je mjesto, tražiti ih tamo gdje nam se oduzimaju  svake  godine, svaki 
mjesec već ovoliko  godina. Pogledajte  za  usporedbu što se dešava u  Zadru, 
pogledajte što se  dešava u  Varaždinu ili  Slavonskome Brodu, i onda se pitam : da 
li  su stvarno  građani  u Istarskoj županiji građani  drugog  reda u ovoj  državi. Ja 
ne mogu  vjerovati  da nakon  toliko lit i dalje ta povijesna nepravda nije ispravljena. 
Da li  nama  netko  vijećnicima ovdje, građanima Istarske županije,  netko 
odgovoran u ovoj  državi, može objasniti ove  brojeve. Zašto  smo mi toliko  manje  
vrijedni  od  jednoga  Zadra, od  jednoga  Varaždina, od  jednoga  Slavonskoga  
Broda, da moramo  dobivati manje nego što dobivaju oni. Usporedili ste 4 bolnice 
koje se daju  usporediti, rekli  ste da je  Zadarska  bolnica praktički identična 
Pulskoj, Istarskoj  bolnici, a vidjeli  smo što govore  brojevi. Kada bismo  mi  dobili  
samo onoliko koliko dobivaju oni, nama ne treba ni kunu  više, mi  bismo  danas 
razgovarali o pozitivnom poslovanju, mi  bismo  danas razgovarali o  onoj  
pozitivnoj  bolnici, jednoj pozitivnoj priči kakav je  Lovran. To  je sukus  rješenja. A 
činjenica je, znamo  svi koliko  Istarska  županija, koliko  Istra, koliko  njezini 
građani, odvajaju  u Proračun Republike  Hrvatske. To  su danas brojevi koji su  
vrlo plastični, znaju  se i  znamo  koliko smo  takvih  bolnica  sami mogli učiniti  sa 
našim šoldima.  Okej, propustili  smo, nismo sve napravili. Prije je  Hrvatskoj vladi  
bio prioritet  da napravi bolnicu u  Mostaru. Napravila je. Hrvatskoj  vladi je bio  
prioritet da napravi sveučilište u  Mostaru. Okej, napravili  su ga. Sada smo došli 
nakon  dvajset i  toliko lit i mi  na  red. Ali, zašto  nas gušite, gospodo! Ovi  brojevi 
idu u prilog tome da nas se guši. Pustite nas da s našim šoldima  delamo  ča ćemo 
mi. Mi  znamo kamo  ćemo s našim šoldima. Naši šoldi, recimo,  bi pošli u sanaciju  
poslovanja ove  bolnice i  onda bismo  stvarno  mogli reći i s punim pravom biti 
sigurni u ono što  se danas ovdje  predlaže, a to da mi prihvatimo  da ćemo iz  
poslovanja  sanirati ove  dugove, a normalno  da ćemo ih sanirati, ali  ne pod 
ovakvim uvjetima. Pozivam u ime naše Kluba vijećnika  da  apsolutno ovakav 
sporazum ne prihvatimo i   da ne damo  Županu zeleno svjetlo za potpisivanje  
nečega što   bi  nas koštalo  generacijama. 

 PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu  za  klubove  vijećnika. Otvara 
pojedinačnu  raspravu  za koju  se javljaju  vijećnici: Danijel  Mohorović i  Ivica  
Butorac. 

 DANIEL MOHOROVIĆ, SDP, naglašava da podržava Informaciju o učinku  
sanacijskog postupka na Opću  bolnicu  Pula  i  podržava predložen Zaključak sa 
sjednice  Odbora za  društvene djelatnosti. Međutim, interesira ga zbog  boljeg  
sagledavanja  stanja  u  postupku sanacije od  31. srpnja 2013. do  31.012 2015. 
godine, koliko je država ukupno  platila u tom postupku sanacije  na početku  i na 
kraju  razdoblja, koliko  su bila ukupna i dospjela potraživanja, da se mogu staviti u 
odnos  sa obvezama koliko je bilo stanje  na žiro  računu i koliko je  bilo  stanje 
zaliha. Koliko znam u tom postupku sanacije Hrvatska je ukupno uložila 3,5 
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milijarde kuna naših novaca. Slažem se  to  su  naši novci. Ako je  nešto 
eksperiment onda je ova nova  najavljena politika  gdje se vidjelo  da je politika  
sanacije u  Općoj  bolnici Pula dala  rezultate. Zahvaljujem na odgovorima.   

 IVICA BUTORAC, HDZ-e, ističe da je na sjednici Odbora  za  društvene 
djelatnosti kod glasanja bio  suzdržan, da je  tražio pokazatelje za  bolnicu  Zadar iz  
razloga što, nažalost, u političkom  medijskom prostoru  Istru  već  duži niz  godina 
sluša  usporedbu između  Pulske i  Zadarske  bolnice, koja nije uvijek bila samo 
motivirana time što  se radi o  bolnicama približno iste  veličine i  koja pokriva 
približno isto  područje, nego  nažalost u jednom trenutku  je to bila i politička 
usporedba, gdje se željelo reći da  HDZ-eove vlade protežiraju Zadarsku  bolnicu 
na štetu Pulske bolnice.  Ja bih  želio  vjerovati  da to  nije tako,  vjerovao  da to  
nije istina i zato  sam tražio spomenute pokazatelje. U ovu  raspravu  nisam se 
mislio uključivati, ali  nakon ovoga  što sam sada čuo  imam potrebu reći još  nešto. 
Ako  sam ja dobro  shvatio  ravnateljicu podaci o broju usluga  doista pretežu na 
stranu  Pulske bolnice, međutim, čini mi  se   da sam u  njenom izlaganju  čuo  da 
ste tekli  da ne želite ući u  kvalitetu pruženih  usluga. Na sjednici Odbora  za  
društvene djelatnosti je  također bilo rečeno  da Zadarska  bolnica, ja se ne mogu  
toga  više sjetiti, ali  u principu  da radi  operaciju srca i još  nešto. Dakle, radi dvije 
usluge koje Pulska  bolnica  ne pruža. Ono što bi mene zanimalo, kada već  radimo  
takvu usporedbu i  kada govorimo  tko što  radi, koliko radi i  koliko mu je  plaćeno,  
da li  možemo  reći  da li imate  te podatke, da li znate kada bi  Pulska  bolnica 
pružala te usluge koje  Zadarska  bolnica sada pruža, a mi  ne, i kada bi one nama 
bile plaćene,  da li bi onda novčana sredstva bila podjednaka ili  kakva bi  bila  
raspodjela. Mislim da je važno to  reći da ne stvaramo  jednu , rekao  bih,  skoro  
histeriju u javnosti  da se nekome nešto otima, da se nekome nešto uskraćuje na 
štetu ovoga ili onoga, ako je i  Pulska  bolnica  pružanjem tih  usluga , operacije  
srca i što već, prihodovala  više, onda je to  svakako  jedan put  o kojem mi 
moramo razmišljati, vi kao ravnateljica,  da se krene u  budućnosti da bi  se 
ostvarilo  više prihoda. Dakle, pojednostavljeno rčeno, ako ja dobro  shvaćam, ne 
možete jednako naplatiti  šivanje arkade i operacije  srca. To je otprilike onaj  
ekonomski sukus što  želim reći. Jedna operacija  srca bi koštala, sada ovdje  
dajem paušalno cijenu,  nekoliko tisuća kuna. To je ono što  sam želio reći. Mislim 
da je to također trebalo prikazati da dobijemo jednu kompletnu sliku, a ne da ovdje 
idemo apriori  da netko  ima nešto protiv  nekoga ili da radi iz  političkih razloga na 
štetu građana Istre. Svakako mislim da to nije slučaj.  

 JOSIP ANTON RUPNIK, ZELENI, predlaže da ono što je  Odbor za društvene 
djelatnosti zaključio, što je govorio i gospodin Župan,  da mu se zabranjuje  da u 
ime Županije  i  naše bolnice potpiše pokriće bilo kakvih  dospjelih dugova od  dana 
kada je Pulska  bolnica ponovno vratila u kompetencije Istarske županije, što je 
pogotovo za Istru vrlo važno i bitno, jer kvaliteta usluge i  bitno  utječe i na dolazak 
turista, koji  obično pitaju kakva je medicinska  usluga. Do  sada je  bila primjerena i 
zato vidite da imamo  najveći priliv turista na području Republike  Hrvatske.  

 BORIS ROGIĆ, IDS, ističe da je na  posljednjoj  sjednici, između ostalog,  
Županu postavio  pitanje što  će se desiti i  na koji  način ćemo upravo mi  svi  
zajedno u  Proračunu  Istarske županije reagirati  na sanaciju bolnice itd., što je 
Župan sada predložio Zaključak.  

 Drugo, potaklo  me je, a u to  sam bio uvjeren i prije pred mjesec  dana kada 
smo  razgovarali, a danas na prezentaciji  dr. Irena Hrstić,  kada je pokazala upravo 
to o čemu smo sada najviše razgovarali, a to su  mjesečna primanja, od  4 bolnice  
koje su u istom rangu itd., mi  smo uvijek četvrti.  Znam zbog  čega je to  tako. 
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LINO KUHARIĆ, naglašava da želi replicirati kolegi  vijećniku  Ivici  Butorcu. Kao 
predsjednik Od bora za  društvene djelatnosti želi istaknuti  samo jednu  činjenicu, 
koju članovi Odbora za  društvene djelatnosti mogu  potvrditi. Nikad dok god  sam 
ja  bio predsjednik i do god  budem predsjednik tog Odbora se  nije vodila  nikakva 
politička  rasprava, ni lijevi, ni  desni, ni  centar, ni ne znam  koji  tamo, uvijek se 
isključio vodila  stručna  rasprava uz   pomoć prezentacije  materijala sa strane 
gospođe Grozić,  gospođe Smoljan i  gospodina Mladena Torbice itd . To mogu  
posvjedočiti  svi. Zdravstvo  je jako  važna djelatnost što se tiče svih  nas i u 
zdravstvu  nema mjesta nikakvom politiziranju ili  ne znam kako  bih  to  nazvao 
prepucavanje itd. i  već kako  se u  medijima to  prezentira.  Zdravstvo  je previše 
ozbiljna, previše složena  stvar. Na sjednici Odbora o zdravstvu politika nema 
mjesta 

Želim se ispričati  ravnateljici  što sam na sjednici  Odbora za društvene djelatnosti 
oduzeo previše  vremena, ali  smatram da je prezentacija  bila za pet. Diskusija je  
svakom članu  Odbora  dozvoljena, dozvoljeno  je da postavlja ne jedno nego 
pitanja kolikogod  želi, što je naša  ravnateljica  strpljivo poslušala, davala 
decidirane stručne odgovore,  da smo  donijeli Zaključak koji je malo prije bio  
prezentiran, kojim  se   mislim se većina slaže, osim nekih  koji  će biti  protiv ili 
suzdržani. 

Još  jedanput  treba zahvaliti na izvanrednim rezultatima. Spomenut ću da sam kao 
bivši djelatnik sada u mirovini,  radim skraćeno radno vrijeme. Mislim da je  
postignut pomak, općenito u atmosferi rada. Naročito bih  istaknuo  što  nije 
istaknuto, ali znam po podacima,  da je u  zadnje vrijeme, zadnje dvije, tri godine 
postignut napredak i  na kadrovskoj obnovi,  raspisivanju  većeg broja  
specijalizacije, jer će to biti  potreba, treba misliti  za  sutra, učinilo  više nego u  
prethodnom razdoblju. 

IVICA  BUTORAC,  HDZ-e, ispričava  se ako je  krivo  shvaćen. U  svom izlaganju  
se uopće nisam referirao  na ovo što se desilo  na sjednici  Odbora za  društvene 
djelatnosti. Razgovaralo se o ovoj  prezentaciji,   vijećnici su  postavljali pitanja koja 
su ih zanimala, pa  tako i ja, nisam rekao da se tada politiziralo ili  nešto slično. 
Uopće ne razumijem zašto  ste imali  potrebu  to  reći. Međutim, stoji  da se duži  
niz  godina, ne na Odboru  za  društvene djelatnosti  Skupštine IŽ, nego u 
političkom medijskom prostoru Istre  dosta često  uspoređivala  Opća  bolnica  Pula  
sa Općom bolnicom Zadar. To  svi znate. Ovo je  na kraju  krajeva Županijska  
skupština, predsjednici  klubova su tu  osobe  koje će na kraju izglasavati  neke  
političke  stavove. Prema tome  to nije  ništa sporno. Ispričavam se ako  ste vi  
nešto shvatili. Za vaš  rad vi ste korektan predsjednik Odbora, radite korektno, ja 
nemam primjedbe na ono što je bilo  na sjednici Odbora. Sve je u zapisniku. Sve je  
okej što se toga  tiče.  

PREDSJEDNIK, utvrđuje da je  time zaključena  rasprava i daje  riječ  ravnateljici  
Opće bolnice Pula dr. Ireni  Hrstić,  da odgovori  na postavljena pitanja.  

Dr. IRENA HRSTIĆ, kaže da će na  pitanja odgovoriti  po  stavkama kako  si je  
pitanja zapisala.  

Neplaćeno izvršenje za  2015. godinu u iznosu od  13 milijuna kuna ne možemo  
tražiti iz  razloga što oni nemaju ugovor  s HZZO-om, jasno piše u  članku  17. da 
se bolnici neće platiti ono što više napravi ukoliko  država ne bude imala novaca u  
svom budžetu.  
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Subregionalizacija. Osobno sam  pričala sa ministrom Nakićem oko toga,  jer je i  
mene to zaboljelo. «Kriva» je terminologija. Ministar ima isti problem kao i ja, jer 
nama je sub nešto što je iznad, a ne ispod, ja sam specijalista  gastrointerolog, to je  
edukacija iznad interniste. Pretpostavljam  da je  ministar samo  upotrijebio krivi  
termin, ali  u  svakom slučaju od  njega postoji obećanje da Pulska  bolnica  neće 
biti degradirana u odnosu  na ono što je. 

Bilo je  pitanje koliko je sredstava uplaćeno od   strane države. Mislim da je  ukupno 
za  sanaciju  bilo negdje oko  160 milijuna kuna.  Sve ono što je  bilo zaključeno sa 
31.12.2014. godine. Koliko je  bilo stanje ukupnih i dospjelih dugova  to ima u  
tablici  na početku  sanacije, na kraju  ona jedna kolna  gdje  sam usporedila 
31.07.2013. godine i  31.12..2015. godine. Definitivno smanjenje  ukupnih i  
dospjelih  dugova, stanje na žiro  računu ne znam. Stanje zaliha, nećete vjerovati, 
ali Pulska  bolnica je bila  apostrofirana na sastancima u Ministarstvu kao  bolnica 
koja je  najviše učinila na smanjenju  zaliha tijekom te dvije godine sanacijom.  

I sada do dođem na usporedbu. Brojke su  realne. Što Pulska bolnica ne pruža. 
Kada govorimo o  složenosti postupaka, to  nazivamo tehnikom. Nisam vas htjela s 
time zamarati. Isti je indeks Pulske i Zadarske  bolnice, ali ono što je ključno, ono 
što  Pulska bolnica  ne pruža, a Zadarska bolnica pruža, Pulska bolnica  plaća 
drugim ustanovama. To je  u onim brojevima, samo što mi to plaćamo  Rijeci, pa 
nam debelo naplate,  plaćamo magnetu u Zagrebu  Dakle, ono što se mora ide sve 
iz  našeg limita, pa  tako ako pacijentu  treba interventna kardiologija, a radi  se o  
istarskom građaninu, on dođe u Pulsku  bolnicu, bude premješten u KBC-e Rijeka i 
te usluge za  pretrage, za  intervenciju, idu iz  limita Pulske bolnice. Meni  je jako  
žao  da nekako ostaje usporedba  između  Zadra i  Pule. To  nema nikakve veze  
sa politikom. Ministar je  izabran, moj jako dobar kolega i  generacija i znam  ga, ali  
mene isto  srce boli da nekako  ustanova koja ima jednake uvjete da bude toliko 
nižeg limita, ne znam koji su to uzroci, ali  zasigurno  mogu odgovorno reći, da bilo 
tko  bio, vjerujem i zaposlenici  Pulske bolnice, da ćemo se truditi, pa taman 
kampirali ispred HZZO-a da dobijemo limit  koji zaslužujemo. Dakle, ili  će nam 
netko  reći nećete to  raditi, ali onda to  neće biti odluka Uprave ili  zaposlenika ili  
ćemo  se izboriti za povećanje limita. 

Što se tiče sporazuma iskreno rečeno  ni  ja ga ne bih  potpisala. Očito  će netko  
morati  preuzeti tu odgovornost i vrlo vjerojatno će to i biti Pulska bolnica i sve se 
može napraviti, ali mislim da  stvarno treba  staviti  brojke i  na lijevu i  na desnu  
stranu i  jednostavno preuzeti rizike. Svi  smo  mi koji  poslujemo  spremni  za  
rizike. Uvijek na  taj  čaran nadrenalin i  rizik tjera naprijed. Mislim da se može naći  
nekakav balans 

PREDSJEDNIK, obzirom da sam  se dota dugo bavio  tom problematikom bio  bih 
čak i puno  oštriji, ali   vjerojatno kod  ove  teme nije dobro  biti  oštar. Neosporna je  
činjenica, koja je  dokaziva, brojke to  pokazuju , da je  Pulska bolnica dugo, dugo 
godina zakinuta  u limitu, što je  vrlo jasno. Neću  govoriti  da li je to politika ili  nije 
politika, dosta je o tome govorio  kolega Ivica  Butorac. Mislim da je bolje to 
preskočiti, ali apsolutno je vrijeme da se  ta nepravda ispravi i  ne samo to, nego  
da se iste funkcije koje mi  ne možemo obavljati u  našoj  bolnici  da plaćamo  
druge i da konačno barem ono što je najznačajnije, pogotovu ću reći u  
kardiološkom dijelu, koji  mene osobno muči, je u  redu  da barem donekle obavimo 
u  našoj bolnici. Mislim da imamo uvjete, ljude, znanje i sve potrebno. Sramota je 
da jedna istarska  bolnica  dandanas nema magnetsku  rezonancu. Samo  jedan 
primjer da kažem. Neću uspoređivati nikoga. Svima želim dobro, ali Gospić ima 
magnetsku  rezonancu. Ako govorimo o Zadru, možemo o  Gospiću, možemo o  
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nekim drugima. Prema tome mislim da je to svakom  poštenom i  realnom 
stanovniku u ovoj  Županiji  jasno da smo za bolnicu zakinuti. To je jasno i to stanje 
treba jednostavno promijeniti,  bez  obzira tko bio ministar,  nema  razlike,  
gospodine Butorac, da li je  SDFP-e, da li  je HDZ-e, uvijek smo svi zakinuti. Prema 
tome ne da je to politički u  smjeru protiv  vaše Stranke, nemojte  to tako  gledati, to  
nije taj problem. Očigledno je problem negdje  drugdje, u  nekim glavama koje 
očigledno  misle da Istri  možda takva  razina zdravstvene zaštite ne  treba, jednoj  
regiji koja svake godine uplaćuje  značajna sredstva u  državni proračun i  čiji  
građani  to  stvarno  zaslužuju, zaslužuju  da imaju  puno  bolji  zdravstveni   
standard.        

Želim se stvarno  zahvaliti ravnateljici  dr. Ireni  Hrstić i svim djelatnicima Opće 
bolnice Pula za  stvarno  stručan, kvalitetan rad u uvjetima u kojima  rade s 
opremom koju  imaju, pa čuli  ste da je 85 % otpisana. Što više od toga  reći. Kada 
sam nekada radio u privredi, u  gospodarstvu, da sam imao  strojeve 85 % 
otpisanih bili  bismo propali u  sekundu. Čudo je  kako ti  ljudi uopće uspijevaju  
funkcionirati. Mislim da je  naša zadaća i  kao izabranih ljudi, kao  predstavnici 
građana Istre, ali i kao osobno i privatno  ljudi  da  nastojimo i  načinom djelovanja i  
akcijama pomoći  da svakako ta naša ustanova se digne na noge, da krene dalje i  
da podiže moral tih  ljudi koji se svakodnevno trude i  nastoje truditi za što bolju 
zdravstvenu uslugu i čuvanje života i zdravlja  svih nas.         

Imamo prijedlog Zaključka  Odbora za  društvene djelatnosti kojeg je prihvatio i  
gospodin Župan. Danas ne raspravljamo o sporazumu,  da bude jasno, da ne  bi 
bilo zbune. Taj akt  nemamo  službeno  na ovoj sjednici. Samo raspravljamo  o 
stanju. Predlažemo od 1. da se prihvati Informacija o  učinku sanacijskog  postupka 
na Opću  bolnicu  Pula, i 2. da donesemo o Zaključku  Odbora za   društvene 
djelatnosti  stav naše Skupštine Istarske županije da ne prihvaćamo  da  podmirimo  
dospjele obveze u iznosu od  43.275.11,00 kuna i  da tražimo  da se  podmiri na 
teret sredstava Državnog proračuna kako  je i  bilo predviđeno  Odlukom Vlade 
Republike Hrvatske o sanaciji  od  18.04.2013. godine. .           
   

 Daje na glasanje predloženi Zaključak, te nakon glasanja  utvrđuje da je  
Skupština  većinom glasova «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  2 «SUZDRŽANA»  
glasa, donijelo slijedeći 

ZAKLJUČAK 

1. Podržava se Prijedlog Zaključka kojim se prihvaća Informacija o učinku sanacijskog 
postupka na Opću bolnicu Pula, te se predlaže Skupštini Istarske županije da isto 
prihvati u predloženom tekstu. 

2. Predlaže se Skupštini Istarske županije da ne prihvati nepodmirene dospjele 
obveze u iznosu od 43.275.111 kuna već da se isti podmire iz sredstava Proračuna 
Republike Hrvatske.         

 AD - 6 Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na      
   prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta Tehničke    
škole Pula 

 Skupština je bez   rasprave  jednoglasno donijela  

ODLUKU 
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o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Tehničke škole Pula 

 AD – 7 Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog za      
     imenovanje ravnateljice Zaštitne radionice Tekop Nova Pula 

 Odukom daje se suglasnost za  imenovanje gospođe Mihaele Žubić iz Pule za  
ravnateljicu  Zaštitne radionice ZEKOP NOVA iz  Pule na mandat od  4 godine. 

  Komisija za izbor i imenovanja predlaže dopunski  Zaključak  da se na jednoj  
od  slijedećih  sjednica Skupštine Istarske županije  podnese  Izvješće o radu  
TEKOP NOVA Pula, što  kao predsjednik Skupštine prihvaćam, pa  nije  potrebno  
posebno  da se o  tome glasa. Moli  Stručne službe i nadležni  Upravni odjel da se 
pobrinu  da se Izvješće prezentira  Skupštine Istarske županije.  

 Pošto se nitko  nije javio  za  raspravu  PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu i 
daje na glasanje Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog za imenovanje 
ravnateljice Zaštitne radionice Tekop Nova Pula, te nakon glasanja utvrđuje da je  
Skupština jednoglasno  donijela   

ODLUKU 

o davanju suglasnosti na prijedlog za imenovanje ravnateljice Zaštitne 
radionice Tekop Nova Pula 

 AD – 8 Prijedlog Odluke o dopuni Odluke o osnivanju  Lučke uprave  
    Pula. 

 Skupština je  bez   rasprave jednoglasno  donijela  

ODLUKU 

o dopuni Odluke o osnivanju  Lučke uprave Pula. 

 Ovime je dnevni  red iscrpljen. 

 PREDSJEDNIK zaključuje sjednicu i najavljuje još jednu sjednicu u toku  
7.mjeseca 2016. godine o  čemu  će vijećnici  pravovremeni  biti obaviješteni. Sjednica 
je zaključena u  13,01  sati.  

ZAPISNIK VODIO :                          PREDSJEDNIK SIŽ : 

IVAN KLARIĆ                                                                      VALTER DRANDIĆ 


